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Gdyby prezydenta wybierał powiat oleśnicki, to Trzaskowski wygrałby I turę w 
cuglach - 34,72 procent poparcia do 26,85 procent Nawrockiego. Ale Polska widzi 
ten pojedynek zupełnie inaczej... | STR. 3

Kto by pomyślał, 
Boże drogi, 
że tutaj będzie 
jego dom...

RADNA NA DYREKTORA, MIESZKAŃCY DO URN STR. 10

Wtopiła 15.000
Seniorka zdecydowała 
się na zakup sprzętu za 
15.000 zł. W terminie 
zrezygnowała, ale fi rma 
nie chce oddać pieniędzy
 STR. 2

Mama podaje 
synowi amfę
Po traumatycznym wyda-
rzeniu matka postanowiła 
„pomóc” 13-latkowi i dwa 
lata podawał mu amfeta-
minę... STR. 7

 Przywrócić Atolowi 
     należne miejsce

 Horbacz, papież, 
     modlitwa

 Noc w PRL-u

 To po ciebie przyjdą

 Wiatraki dzielą

 Otwórzcie boisko!

 Insynuacje w sprawie 
    odpadów

W POWIECIE 
NA TRZASKA. 

W POLSCE 
NA ŻYLETKI
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Remont zabytkowej kamienicy 
odsłania różne smaczki i detale.

Powoli odsłaniane są kolejne 
fragmenty poddanej gruntownej 
rewitalizacji elewacji zabytkowej 
kamienicy przy ulicy 3 Maja 18.

Już dzisiaj, szczególnie w po-
rannym słońcu, możemy zobaczyć 
efekt żmudnej pracy firmy kon-
serwatorskiej. Ku sporemu zasko-
czeniu oleśniczan światło dzienne 

ujrzało wiele niezauważalnych 
wcześniej elementów elewacji. 

Kolorystykę  elewacji w  poro-
zumieniu z konserwatorem zabyt-
ków dobierała architekt Marlena 
Świtoń. Dominują dwa kolory w 
odcieniu pistacji, pastelowego ja-
snego brązu i piasku. 

Szczególne wrażenie robią wy-
eksponowane przez kolor  zdobie-
nia elementy sztukaterii.

(hag) 

Niby ta sama, a jednak inna

Po odsłonie będzie hit

Firmy zapraszają na badania 
wzroku, potem namawiają do 
kupna bardzo drogich produk-
tów i nie chcą odstąpić od umo-
wy.

Ogólnopolskie firmy, w tym 
m.in. N., organizują, również w 
Oleśnicy, spotkania, na które za-
praszają ludzi na rzekome badania 
wzroku połączone z odbiorem dar-
mowych okularów.

Na takie spotkanie w Oleśnicy 
wybrała się też pani Krystyna (imię 
zmienione). Jak ją zachęcono? 

- Kontaktuję się z panią, bo w 
najbliższych dniach organizuje-
my bezpłatną kontrolę wzroku. 
W ramach tej akcji otrzyma pani 

od nas zupełnie za darmo okulary 
korekcyjne, które są refundowane 
– usłyszała w telefonie. Mówił do 
niej automat.

Podobne zaproszenia na bada-
nia wzroku i odbiór bezpłatnych 
okularów skierowano do ludzi 
powyżej 40. roku życia w naszym 
powiecie. 

Badanie wzroku trwało kilka se-
kund. I było pretekstem do przed-
stawienia zebranym sprzętu do 
badania wzroku. 

Pani Krystyna zdecydowała się 
na zakup. Sprzęt kosztował 15.000 
złotych. Ale w zawartej umowie 
znalazł się zapis, że można od niej 
w określonym czasie odstąpić. Ko-
bieta uregulowała kilkunastoty-

sięczną kwotę, ale potem, po kon-
sultacjach z bliskimi, postanowiła 
jednak od umowy odstąpić.

Niestety, pieniędzy nie odzyska-
ła. Firma na odpowiada na jej mo-
nity, e-maile i pisma. 

Sprawa trafiła do Prokuratury 
Rejonowej w Oleśnicy. 

- Jest w toku. Ale już teraz pragnę 
ostrzec mieszkańców powiatu ole-
śnickiego, zwłaszcza osoby starsze, 
żeby nie podejmowały na takich 
spotkaniach, jeśli już na nie pójdą, 
pochopnych decyzji. Bo potem jest 
się z nich bardzo trudno wycofać, 
za to bardzo łatwo można stracić 
kilkanaście, a nawet więcej, tysięcy 
złotych - ostrzega Beata Ciesielska, 
prokurator rejonowa.  (ror)

Wtopiła 15 tysięcy

MIASTO W SKRÓCIE
1,2 miliona za Kazimierza

Rozstrzygnięto przetarg na 
przebudowę ulicy Kazimierza 
Wielkiego (nowy układ komunika-
cyjny) z przebudową kanalizacji 
i sieci energetycznej. Zadanie 
wykona PIWOŚ z Oleśnicy za 
1.199.250 zł. Termin gwarancji to 
84 miesiące. 

Dwóch na Energetyczną

Remont nawierzchni bitumicznej 
ulicy Energetycznej przy zastoso-
waniu mieszanki mineralno-emul-
syjnej na zimno chcą wykonać 
dwie firmy. Przedsiębiorstwo 
Budownictwa Drogowego Kalisz 
proponuje cenę 486.145 zł, a 
spółka SAT z Oławy - 406.515 zł. 
SDM na remont przygotowane 
550.000 złotych.
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Jakub Horbacz, syn burmistrza 
Oleśnicy, uczestniczył w mszy 
inaugurującej pontyfikat Leona 
XIV i odczytał modlitwę wier-
nych.

Kardynał Robert Prevost jest ab-
solwentem studiów teologicznych 
(prawa kanonicznego) na rzym-
skim Papieskim Uniwersytecie św. 
Tomasza z Akwinu. Tam również 
kształci się Jakub Horbacz z Ole-
śnicy, syn obecnego burmistrza. 
Jest równocześnie doktorantem 
Uniwersytetu Wrocławskiego w 
dziedzinie literaturoznawstwa.

W niedzielę mszą świętą na 
placu Świętego Piotra w Watyka-
nie rozpoczął się pontyfikat Le-
ona XIV. Horbacz uczestniczył w 

mszy i czytał modlitwę wiernych. 
„Wszechmogący Boże, poprzez 
swoją opatrzność obdarz ich po-
krzepieniem, pociechą i nadzieją, 

również przez miłosierną miłość 
braci” – ten fragment modlitwy 
odczytał.

„Podczas mszy inaugurującej 
pontyfikat Leona XIV nie zabra-
kło polskiego akcentu — świecki 
Jakub Horbacz z Instytutu Tertio 
Millennio odczytał po polsku mo-
dlitwę za ubogich i cierpiących” - 
podał fakt.pl.

A Marta Kowalska, nauczyciel-
ka WF, organizująca wyjazdy do 
Włoch, prosto z Rzymu w tym 
dniu informowała: „Miałam okazję 
spacerować z Jakubem po Rzymie 
i rozmawiać o pięknych miejscach 
Wiecznego Miasta, tych gdzie tu-
ryści rzadko docierają. Wspaniały, 
młody człowiek”.

(ror)

Horbacz, papież, modlitwa

Jakub Horbacz
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Zacznijmy od pytania: Po co jest 
cisza wyborcza? 

Odpowiedź brzmi: Po to, żeby 
wyborcy mogli wykazać się jak 
największą kreatywnością w jej 
obchodzeniu...

Polska jest jednym z 15 krajów 
Unii Europejskiej, w których cisza 
wyborcza istnieje. W pozostałych 
13 państwach nie obowiązuje.

Najdłuższa jest we Włoszech - 
rozpoczyna się aż 15 dni przed gło-
sowaniem. Pięć dni przed wybo-
rami rozpoczyna się w Hiszpanii, 
dwa w Czechach. A Austria, Cypr, 
Dania, Finlandia, Irlandia, Estonia, 
Portugalia, Słowacja, Szwecja, Ho-
landia, Belgia ciszy nie znają.  

Czy można wytrwać dwa ty-
godnie bez polityki? Oczywiście, 
że nie można! Dlatego Włosi wy-
myślili, że będą podawali w Sieci 
informacje i prognozy wyborcze o 
kandydatach w formie analiz wy-
ścigów konnych. 

A że Polacy nie gęsi, też swój 
„bazarek wyborczy” mają, więc 
w sobotę jednym z głównych wąt-
ków w social mediach, zwłaszcza 
na portalu X (dawny Twitt er) było 
szukanie odpowiedzi na pytanie: 
Jakie produkty powinny znaleźć 
się w jutrzejszym koszyku zaku-
powym? Czyli - pod jakimi na-
zwami towarów ukryć nazwiska 
kandydatów, podając ich rzekome 
(lub rzeczywiste) wyniki w trakcie 
głosowania. Oto najpopularniejsze 
propozycje: 
Artur Bartoszewicz - lotniskowce, 
menora
Magdalena Biejat - Smerfetka, ba-
jaderka, sodek potasu, sojowe latt e, 
fl aga LGBT
Grzegorz Braun - brownie, gaśnice, 
Grześki
Szymon Hołownia - chihuahua, 
ser hołda, chusteczki higieniczne, 
Laleczka Chucky, 3bit
Marek Jakubiak - Ciechan, apaszki, 
stary browar
Maciej Maciak - matrioszki, onuce, 
ruski kawior
Sławomir Mentzen - hulajnoga, 
konfi tura, piwo
Karol Nawrocki - wrotki, kawaler-
ka, hantle

Joanna Senyszyn - jarzębina czer-
wona, korale
Krzysztof Stanowski - kubek Stan-
ley, cola zero
Rafał Trzaskowski - Prince Polo, 
węgorze, Rafaello, Bon Żur, ogórki
Marek Woch - klucz francuski
Adrian Zandberg - tuńczyk, LEGO, 
ciastka duńskie.

I w sobotę, i w niedzielę, agita-
cja w tej formule trwała na całego. 
Pomińmy ewidentne złamania ci-
szy wyborczej, których dopuścili 
się politycy, w tym... wiceminister 
sprawiedliwości (sic!), ale przyj-
rzyjmy się, jak aluzyjnie agitowano 
za swoimi kandydatami w Interne-
cie. I robili to - dodajmy - nie tylko 
przeciętni wyborcy, ale również 
znani politycy.

Sympatycy Trzaskowskiego 
polecali słuchanie jazzu, zamiesz-
czając przy tym zdjęcia Andrzej 
Trzaskowskiego, ojca kandydata. 
Pisali, że „co dobre, to z Prince 
Polo”. Wrzucali jakąś informację 
i gremialnie prosili o RT (czy-
li retweet). A przede wszytkim 
„trzaskali” i do „trzaskania” na-
mawiali. Konkurenci odgryzali 
się, pisząc, aby w niedzielę „nie 
trzaskać drzwiami”.

Zwolennicy Nawrockiego gre-
mialnie zapraszali „na wrotki”. 
„Sport to zdrowie! Wszyscy na 
wrotki”, „To nie żarty, to nie plot-
ki, w niedzielę całą Polska na 
wrotki” - pisali. Przeciwnicy ripo-
stowali: „Żadne wrotki, nawet w 
dresie, bo skończycie w depeesie”.

Zwolennicy Brauna zalecali, aby 
w niedzielę wybrać wafelki Grześ-
ki i dodawali zdjęcia megabatoni-
ków, a sympatycy Mentz ena pole-
cali jazdę na hulajnogach (w Sieci 
krążyło wcześniej wiele filmów, 
jak kandydat odjeżdża z wieców 
na hulajnodze).

Ba, w te mniej lub bardziej za-
bawne aluzyjki wdali się też poli-
tycy z premierem na czele. Donald 
Tusk zamieścił cytat z Biblii, z  
Księgi Powtórzonego Prawa: „Nie 
będziesz pożyczał na lichwiarskie 
odsetki twemu bratu, nie będziesz 
brał odsetek za wierzytelność pie-
niężną ani za wierzytelność żyw-

nościową, ani za cokolwiek, za co 
się bierze odsetki”. Były premier 
Mateusz Morawiecki odpowie-
dział innym biblijnym cytatem: 
„Strzeżcie się fałszywych proro-
ków, którzy przychodzą do was 
w owczej skórze, a wewnątrz są 
drapieżnymi wilkami. Poznacie 
ich po ich owocach (...)”. 

I tak to się infantylizowała pol-
ska polityka przez te dwa dni... 

Od godziny 11 krążyły też 
„ceny na bazarku”. „Tweeterowi” 
wyjadacze wiedzą jednak, że do 
godziny 17-18 są to fejki, mające 
zmobilizować lub zdemobilizować 
określoną grupę wyborców.  

Pierwsze informacje od tzw. 
sprawdzonych sprzedawców po-
jawiły się przed 16. Wtedy trakto-
wano je z lekkim  przymrużeniem 
oka, ale rzeczywistość zweryfi ko-
wała je pozytywnie. „Na [godzi-
nię] 14 gaśnice lepsze od LEGO” 
- przeczytaliśmy. I faktycznie, 
kiedy podano wyniki, Braun był 
lepszy od Zandberga.

O 16.51 sprawdzony sprze-
dawca podawał: Prince Polo - 32, 
wrotki - 31, hulajnogi - 13,7. Ana-
litycy oceniali, że na fi niszu da to 
34-35 procent dla Trzaskowskiego 
i 29-30 procent dla Nawrockiego. 
I wydawało się, że tak będzie, 
zwłaszcza że po godzinie 17 moc-
no ruszyły do urn wielkie miasta 
i mieszkańcy zachodniej Polski. 
Dlatego, kiedy o 19.20 rzetelny 
sprzedawca podał swoje wyniki, 
nastąpiło duże zaskoczenie. A 
były one takie: Prince Polo - 31,8, 
wrotki - 29,7, hulajnogi - 14,7, ga-
śnice - 5,9, LEGO - 5,0, chusteczki 
- 4,6, fl aga LGBT - 3,9. Niemożliwe! 
- komentowano w Sieci. - Mentz en 
i Braun 20 procent? Niemożliwe! 
Ale... Ale okazało się możliwe, 
bo - jak podał jeden ze sprzedaw-
ców - „wśród młodych kupujących 
miażdżą hulajnogi, przyzwoicie 
tuńczyki. Popyt na Rafaello gor-
szy niż w 2015”. Krótko mówiąc 
- wieczorem głosowano głównie 
na Mentzena i Zandberga, a nie 
na Trzaskowskiego.

Kwadrans przed 21 dwaj najlep-
si sprzedawcy podali wyniki, któ-

re idealnie pokryły się z tym, co 
podał IPSOS w ramach exit poll. 
Ale w zasadzie już te z godziny 
19.20 były prawidłowe. 

Za to nader krytycznie oceniano 
przedwyborcze sondaże. 

Daniel Pers, analityk z Po-
znania, sympatyk KO, podał, 
jak wyglądała przewaga Rafała 
Trzaskowskiego nad Karolem Na-
wrockim według notowań przed-
wyborczych. I skomentował to 
tak: „To, co zrobiły sondażownie 
na tym styku (zwłaszcza niektó-
re), przejdzie do podręczników 
historii”. Oczywiście w negatyw-
nym kontekście. IBRIS podawał 
dla Polityki 8,54 procent przewagi 
Trzaskowskiego nad Nawrockiem, 
Research Partner - 8,0, Pollester 
dla Super Ekspresu - 7,3, CBOS - 
5,2, Opinia dla RMF - 5,01, United 
Surveys dla wp.pl - 4,90...

„Powinniśmy rozpocząć spo-
łeczną debatę na temat uregu-
lowania sondażowni w Polsce. 

Mieliśmy do czynienia z haniebną 
Sondażową Inżynierią Społeczną. 
Opcja light: obowiązek podawania 
na czyje zlecenie + podanie peł-
nych danych w Excel Opcja hard: 
zakaz sondaży w kampanii” - sko-
mentował ten wpis analityka jeden 
z internautów. 

Jednym słowem - sondaże do-
łem, bazarki górą!

Tradycyjnie jednak owe ba-
zarki nie miały przełożenia na 
powiat oleśnicki, bo u nas cena 
Raffaelo biła wrotki. Wszyst-
kie wyniki widzicie na naszej 
infografice. Trzaskowski wy-
grał z Nawrockim w powiecie 
z przewagą aż 8 procent. Trzeci 
był Mentzen. A Hołownia był 
minimalnie lepszy od Brauna. 
W Oleśnicy Prince Polo było w 
cenie wyższej od wrotek aż o 14 
„złotych”. Nawrocki wygrał tyl-
ko w dwóch gminach - Bierutów 
i Dziadowa Kłoda. 

Roman Rybak

Kandydaci 
na 

prezydenta Sławomir 
Mentzen

Szymon 
Hołownia

Grzegorz 
Braun

Magdalena 
Biejat

Adrian 
Zandberg

Krzysztof 
Stanowski

Joanna 
Senyszyn

Marek 
Jakubiak

Artur 
Bartoszewicz

Maciej 
Maciak

Marek 
Woch

głosy % głosy % głosy % głosy % głosy % głosy % głosy % głosy % głosy % głosy % głosy %

Oleśnica 2.188 12,3 884 5 748 4,2 984 5,5 819 4,6 225 1,3 177 1 140 0,8 89 0,5 32 0,2 11 0,1
Syców 1.196 15 468 5,9 424 5,3 384 4,8 335 4,2 86 1,1 61 0,8 54 0,7 46 0,6 16 0,2 12 0,2
Twardogóra 1.006 16,9 296 5 299 5 240 4 247 4,2 65 1,1 53 0,9 50 0,8 20 0,3 13 0,2 5 0,1
Bierutów 738 16,9 205 4,7 228 5,2 156 3,6 146 3,4 35 0,8 39 0,9 37 0,9 23 0,5 12 0,3 3 0,1
Międzybórz 416 19,6 123 5,8 113 5,3 64 3 88 4,2 31 1,5 20 0,9 17 0,8 11 0,5 5 0,2 4 0,2
gm. Oleśnica 1.542 19,9 371 4,8 387 5 368 4,8 323 4,2 81 1,1 83 1,1 56 0,7 32 0,4 24 0,3 3 0,04
Dobroszyce 631 17,3 192 5,3 204 5,6 176 4,8 162 4,4 50 1,4 38 1 24 0,7 16 0,4 14 0,4 5 0,1
Dziadowa Kłoda 366 18,4 121 6,1 136 6,8 90 4,5 61 3,1 20 1 20 1 18 0,9 8 0,4 1 0,1 2 0,1
POWIAT 8.083 15,7 2.660 5,2 2.539 4,9 2.462 4,8 2.181 4,2 593 1,2 491 1 396 0,8 245 0,5 117 0,2 45 0,1

POWIAT

Frekwencja
63,58

34,72 %
17.898 głosów

26,85 %
 13.844 głosy

Rafał Trzaskowski Karol Nawrocki
głosy % głosy %

Oleśnica 7.007 39,46 4.451 25,07
Syców 3.038 38,01 1.872 23,42
Twardogóra 1.879 31,64 1.765 29,72
Bierutów 1.247 28,57 1.495 34,26
Międzybórz 625 29,45 605 28,51
gm. Oleśnica 2.466 31,86 2.004 25,89
Dobroszyce 1.079 29,58 1.057 28,97
Dziadowa Kłoda 557 27,92 595 29,82

W POWIECIE NA TRZASKA. 
W POLSCE NA ŻYLETKI.
W Polsce Prince Polo słabiej niż oczekiwano. Za to hulajnogi i gaśnice były nadspodziewanie w cenie... U nas też.
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MIASTO W SKRÓCIE
Różnice - 300 tysięcy
Siedem podmiotów było zainteresowanych 
pełnieniem nadzoru inwestorskiego nad 
termomodernizacją placówek oświatowych 
Przedszkola nr 1 i Szkoły Podstawowej nr 
3. Na zadanie ZBK zamierza przeznaczyć 

60.000 zł. Oferenci to: FHU Kromax Robert 
Chłąd - 99.444 zł, Plumber Dariusz Piasecki 
Oleśnica - 43.050 zł, Probudex Wrocław - 
149.000 zł, Szan PRB Wrocław - 105.000 zł, 
Zager Wrocław - 241.080 zł; Kabis Częstocho-
wa - 369.000 zł, Home Development Wrocław 
- 85.900 zł. Najtańsza oferta jest niższa od 

najdroższej o 326 tysięcy złotych. I ta najtań-
sza oferta, firmy Plumber, została wybrana.

Siedmioro z Trójki u burmistrza
„Miałem wyjątkową przyjemność gościć w 
urzędzie grupę młodych, ciekawych świata 
uczniów ze Szkoły Podstawowej nr 3. Ich 

zainteresowanie tym, jak działa nasz urząd i 
jak wygląda codzienna praca nad sprawami 
miasta, było naprawdę budujące. Zadawali 
świetne pytania, słuchali z uwagą i dzielili 
się swoimi spostrzeżeniami — kto wie, może 
wśród nich rośnie przyszły burmistrz lub rad-
na?” - poinformował burmistrz Adam Horbacz.

Dwaj autorzy petycji chcą, aby 
boisko Katolickiej SP było ogól-
nodostępne.

„Rodzice uczniów Katolickiej 
Szkoły Podstawowej w Oleśnicy 
oraz mieszkańcy Starych Rataj są 
zbulwersowani pseudoinwestycją 
wykonaną na boisku szkoły w ra-
mach Oleśnickiego Budżetu Oby-
watelskiego. Teren sportowy szkoły 
miał zostać zrewitalizowany, miały 
być odnowione boiska do piłki  
nożnej i koszykówki, miała powstać 
skocznia. Koszt prac sam Urząd 
Miasta Oleśnicy wycenił na 60.000 
zł. Tymczasem wykonane prace 
- za 37.000 zł - ograniczyły się do 
wysypania i rozplantowania grun-
tu oraz wysiania trawy. Bardzo 
mocno problematyczna, zdaniem 
mieszkańców, jest też jakość wyko-
nanych prac. Czy trawa w ogóle się 
przyjmie, też jest wątpliwe” - tak 
napisaliśmy sześć lat temu. 

Dzisiaj sprawa boiska znów wra-
ca na tapet. Do ratusza wpłynęła 
petycja „w sprawie udostępnienia 
boiska sportowego znajdującego 
się na terenie Katolickiej Szkoły 
Podstawowej im. św. Jana Apostoła 
i Ewangelisty mieszkańcom osiedla 
Rataje w Oleśnicy”.

Skąd taki postulat? 
„Boisko to stanowi istotny ele-

ment infrastruktury sportowo-re-
kreacyjnej w naszej dzielnicy. W 
chwili obecnej dostęp do niego mają 
wyłącznie uczniowie placówki, co 
sprawia, że mieszkańcy — w tym 

dzieci i młodzież nieuczęszczają-
ca do tej szkoły, jak również osoby 
dorosłe — nie mają możliwości ko-
rzystania z tego obiektu w celu ak-
tywnego spędzania wolnego czasu” 
- napisali sygnatariusze petycji (pod-
pisały się tylko dwie osoby), przy-
pominając przywołaną przez nas 
historię sprzed lat: „Tym bardziej, 
że kilka lat wcześniej lokalna spo-
łeczność poparła głosami z osiedla 
Rataje razem z rodzicami uczniów 
ze szkoły, z przeznaczeniem części 
budżetu obywatelskiego miasta Ole-
śnicy na poprawę stanu techniczne-
go boiska przy szkole”. 

Mieszkańcy zwracają uwagę, że 
„dziś teren jest zamknięty i niedo-
stępny dla nikogo po zamknięciu 
szkoły, nawet jeżeli są to godziny 
popołudniowe np. 14-18, czy w 
okresie wakacyjnym”.

Są zdania, że „udostępnienie 
boiska po godzinach lekcyjnych i 
w weekendy pozytywnie wpłynie 
na integrację lokalnej społeczno-
ści, promocję zdrowego stylu ży-
cia oraz zagospodarowanie czasu 
wolnego, szczególnie wśród mło-
dzieży.

Nasze osiedle pięknie się rozwija 
powstają ścieżki rowerowe, blisko 
są zagospodarowane stawy, jednak 
i na osiedlu, jak i nad stawami, nie 
ma boiska do piłki nożnej ani do 
koszykówki. Sportów, które dziś 
są najbardziej popularne wśród 
młodzieży tej młodszej i starszej”.

Wskazują, że są „otwarci na 
ustalenie regulaminu korzystania 
z boiska oraz ewentualne działania 
wspierające utrzymanie porządku 
i bezpieczeństwa na jego terenie”. 

(ror)

Otwórzcie boisko!

Chcą otwarcia tego szkolnego boiska

Czy ktoś poza radnymi weźmie 
tym razem udział w debacie o 
stanie Oleśnicy? 

29 maja o godzinie 11 na sesji 
Rady Miasta Oleśnicy odbędzie 
się debata nad raportem „o stanie 
Gminy Miasta Oleśnicy za 2024 
rok”.

Raport obejmuje podsumowanie 
działalności burmistrza (w tym 
przypadku i Jana Bronsia, i Adama 
Horbacza) w roku poprzedzającym 
jego opracowanie, w szczególności 
realizację polityk, programów i 

strategii, uchwał rady gminy i bu-
dżetu obywatelskiego.

W debacie nad raportem o sta-
nie gminy mogą zabierać głos 
mieszkańcy. Oleśniczanin, który 
chciałby zabrać głos, składa do 
przewodniczącego Rady pisemne 
zgłoszenie, poparte podpisami co 
najmniej 50 osób. Zgłoszenie skła-
da się w Urzędzie Miasta Oleśnicy 
najpóźniej w dniu poprzedzającym 
dzień, na który zwołana została se-
sja, podczas której ma być przed-
stawiany raport o stanie gminy, 
czyli do 28 maja.  (ror)

Podebatuj o Oleśnicy

To oznacza jego wyczyszczenie 
i pogłębienie. Bo obecnie dział-
kowcy tracą zbiory i infrastruk-
turę ogródków.

Działkowcy z Rodzinnego Ogro-
du Działkowego im. Jana Kilińskie-
go zwrócili się z petycją do burmi-
strza „o pomoc w wyczyszczeniu 
i pogłębieniu kanału ulgi, który 
przepływa wzdłuż ogrodu dział-
kowego Krucza 1 (jeden z ogrodów 
ROD im. Jana Kilińskiego)”.

Kanał ulgi powstał po to, aby 
zmniejszyć przepływ wody w rze-
ce Oleśnica (lewy dopływ Warty), 
co miało zapobiegać zalewaniu 
Osiedla Rataje. „Problem polega 
na tym, że ten kanał został przez 
władze miasta zapomniany i od 
co najmniej 7 lat nie jest czyszczo-
ny, ani pogłębiany (wcześniej był 
czyszczony i pogłębiany co roku)” 
- zwracają uwagę  sygnatariusze 
petycji.

A to zaniechanie działań „spra-
wiło, że kanał został zamulony i 
zarośnięty przez trzcinę”, w efek-
cie czego „woda płynąca od strony 
parku Książąt Oleśnickich nie mie-
ści się w owym kanale i przy każ-
dym intensywniejszym deszczu 
(kilkudniowe opady, burza) kanał 
ów zalewa działki ogrodu Krucza 
1 i Krucza 2”.

Problem dotyczy ponad 200 
działek położonych na terenie 

ROD Kilińskiego. W roku 2024 
działki zostały zalane aż cztero-
krotnie! „My, działkowcy, możemy 
z całą odpowiedzialnością powie-
dzieć, że na wiele tygodni stracili-
śmy miejsce wypoczynku dla na-
szych rodzin, gdyż straciliśmy nie 
tylko plony, ale też altanki i cały 
sprzęt, który się w nich znajdował. 
Stojąca przez kilka dni na dział-
kach woda spowodowała nie tylko 
skażenie warzyw i gnicie korzeni 
drzew owocowych, ale również 
zniszczyła podłogi w altankach, 
spowodowała zagrzybienie altan, 
zniszczyła łóżka, fotele, lodówki i 
inny sprzęt znajdujący się w alta-
nach. Zalewanie działek przyczy-
niło się również do uszkodzenia 

skrzynek energetycznych znajdują-
cych się na terenie ogrodu” - czyta-
my w petycji (podpisało się ich 32).

Działkowcy apelują do bur-
mistrza o pomoc w pogłębieniu 
i oczyszczeniu kanału, „aby sy-
tuacja wróciła do normalności 
sprzed kilku lat, gdy był corocznie 
czyszczony i pogłębiany, i pomi-
mo nawalnych burz nie zalewał 
naszych działek”.

Stwierdzają, że nie są w stanie 
sami ponieść kosztów czyszcze-
nia tego kanału, bo koszt znacznie 
przekracza ich możliwości finanso-
we. Działki użytkują w większości 
seniorzy mający skromne emery-
tury.

(ror)

To nie jest wizytówka autobuso-
wego dworca...

O uschniętych drzewach w ob-
rębie należącego do spółki Polbus 
dworca autobusowego w Oleśni-
cy Panorama napisała już kilka  lat 
temu. Niestety, Polbus, który sam 
do końca nie wie, co chce zrobi z 
dworcem, nie zareagował. 

Jeden z naszych czytelników 
kolejny raz wskazuje potrzebę 
usunięcia całkowicie obumarłych 

już nie drzew, ale sterczących ki-
kutów. Bo po pierwsze wyglądają 
źle, a po drugie stwarzają real-
ne zagrożenie dla podróżnych i 
wszystkich korzystających z usług 
przewoźnika. 

Uschniętych świerków jest pięć. 
Może tematem zainteresuje się ktoś 
z oleśnickiego magistratu, bo prze-
cież dworzec znajduje się na tere-
nie miasta, a uschnięte drzewa nie 
są najlepszą wizytówką Oleśnicy. 

(hag)

Ulżyjcie kanałowi ulgi

Działkowcy od „Kilińskiego” mają problem

Kto wytnie obumarłe świerki?

Uschniętych świerków jest pięć

Przesyłam do redakcji zdjęcie, któ-
re wykonałem przy pasach na ulicy 
Kochanowskiego. To przejście dla 
pieszych ma moim zdaniem newral-
giczne znaczenie w tym miejscu. 
Uważam, że jest tu bardzo niebez-

piecznie, bo drzewo zasłania widok 
na jadące samochody. Dziwię się, że 
jeszcze żaden z radnych tego tematu 
nie poruszył.

(nazwisko i adres do wiadomości 
redakcji)

LIST DO REDAKCJI

Tu jest niebezpiecznie!

Drzewo zasłania widok pieszym i kierowcom

CODZIENNIE  
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OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o go-
spodarce nieruchomościami – (t.j. Dz. U. z 2024r. poz. 1145 z późn. 
zm.) Burmistrz Miasta Oleśnicy informuje, że na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miasta Oleśnicy zostały wywieszone wykazy nieruchomości 
przeznaczonych do:

- dzierżawy w trybie bezprzetargowym (część dz. nr 38/5 AM 51, przezna-
czonej pod wiatę śmietnikową) – 6/2025
- dzierżawy w drodze bezprzetargowej (nieruchomości gruntowe przezna-
czone na działalność handlową dz. 4/14 AM 12, 28/11 AM 24 i 46/21 AM 
24) – wykaz 7/2025,
- do zbycia w drodze darowizny trybie bezprzetargowym (nieruchomość 
gruntowa, położona w Ligocie Polskiej, zabudowana budynkiem Nr 31, w 
którym wyodrębniono lokal mieszkalny Nr 1 oraz lokal użytkowy Nr I) – 
wykaz 15/2025,
- sprzedaży w drodze bezprzetargowej (lokal mieszkalny w budynku przy 
ul. 3 Maja 12, Cieszyńskiego 2, Lwowskiej 1, Skłodowskiej-Curie 5, Lwow-
skiej 30 w Oleśnicy na rzecz najemcy) - wykaz nr 16/2025,
- sprzedaży w drodze bezprzetargowej (działka gruntu nr 35/6 AM 10, obr. 
Oleśnica – na poprawę warunków zagospodarowania dla nieruchomości 
przyległej położonej w Oleśnicy przy ul. Ekologicznej 5-7a – dz. nr 8/25 
AM 10) – wykaz nr 17/2025,

Z trzech spraw związanych z 
aborcją w szpitalu w oleśnickiej 
prokuraturze pozostały dwie.

Jak już informowaliśmy, Pro-
kuratura Rejonowa w Oleśnicy 
wszczęła trzy sprawy, które mają 
bezpośredni lub pośredni związek 
z aborcją 9-miesięcznego dziecka 
w oleśnickim szpitalu. 

Jedna dotyczyło bezprawnego 
pozbawienia wolności, a także 
możliwego naruszenia nietykalno-
ści cielesnej Gizeli Jagielskiej przez 
Grzegorza Brauna w szpitalu w 
Oleśnicy. Ta sprawa została przeję-
ta przez Prokuraturę Okręgowa we 
Wrocławiu. 

Została w niej już przesłu-
chana Gizela Jagielska. Lekarka 
przed przesłuchaniem zamieściła 
na profilu Babkibabkom filmik. 
Mówi w nim: „Dziś wyjątkowo 
na godzinę 8 nie jadę do pracy 
do szpitala, ale do prokuratury. 
Uprzedzając hejterskie komen-
tarze - nie, nie jestem oskarżona 
w sprawie o mordowanie nowo-

rodków czy płodów. Jadę kolej-
ny raz zeznawać, aby ci, którzy 
swoją agresje, frustracje i inne 
wewnętrzne problemy wylewają 
na mnie czy innych lekarzy, nie 
czuli się bezpiecznie, bo internet i 
inne social media nie są ściekiem, 
do którego możecie wszystko wy-
rzygać i pozostaniecie bez konse-
kwencji. Więc zastanów się przed 
kolejnym komentarzem, bo to po 
ciebie przyjdą, a nie po mnie”. 

W toku w oleśnickiej prokuratu-
rze pozostają natomiast dwie spra-
wy. Jedna dotyczy hejtu i gróźb 
karalnych kierowanych wobec 
lekarki. W tej sprawie zatrzymano 
trzy osoby, które usłyszały zarzu-
ty zniesławienia, gróźb karalnych 
i znieważania.

Druga z kolei dotyczy zbadania 
prawidłowości przeprowadzenia 
zabiegu przerywania ciąży.

(ror)

To po ciebie przyjdą...

Gizela Jagielska znów zabrała głos

Telefoniczna
Opinia
Publiczna

Przeczytałem Wasz mate-
riał o pomyśle samorządowców 
pobierania wysokich emerytur 
po dwóch kadencjach na sta-
nowisku wójta, prezydenta, bur-
mistrza. Przyznam, że aż mnie 
zatkało. Nie zgadzam się z takim 
podejściem ludzi, którzy dostają 
odprawy półroczne, jubileuszo-
we nagrody. Prawie każdy z nich 
ma konfitury dodatkowe, czy to 
w radach nadzorczych, czy w 
spółkach są, nie w jednej, to w 
drugiej. Ten w Sycowie, tamten 
w Brzegu albo Trzebnicy. Ten 
projekt jest bez honoru, bez am-
bicji. Po prostu jest to chamstwo, 
moim zdaniem.

Mówią, że mają bardzo odpo-
wiedzialną pracę. Ja też miałem 
odpowiedzialną i niebezpieczną 
pracę. 55 lat przepracowałem 
jako tokarz, najpierw za komuny, 
potem w prywatnej firmie. Kiedy 
przechodziłem na emeryturę, nie 
dostałem nic, żadnej odprawy, 
tylko przysłowiowego kopniaka 
w cztery litery. 

Mówią też, że jak odchodzą to 
mają 50-55 lat i co mają robić? 
Przecież wszyscy mają zawody, 
mają szkoły pokończone. Prze-
cież każdy gdzieś wcześniej 
pracował. Niech się zarejestrują 
w urzędzie pracy i czekają na 
propozycje. A nie tak, żeby do 
śmierci być burmistrzem, staro-
stą, czy wójtem. Niech pamięta-
ją, że są budżetówką i to inni na 
nich pracują. Mają domy, firmy 
prywatne, dzieci. Niech się za-
trudniają u dzieci.

Dwie kadencje to maksymal-
nie! Ja mówię, że powinna być 
jedna kadencja. A nie skostniałe 
układy.  

Kończąc, upominanie się o 
takie niewyobrażalne dla nor-
malnego obywatela finansowe 
preferencje to szczyt  arogancji 
i bezczelność. Pewnie nie tylko 
ja mam podobne zdanie na ten 
temat...

Panie prezesie, piastuje Pan 
już swoje stanowisko od 1,5 
miesiąca. Jakie ma Pan pierw-
sze refleksje, oceny komentarze 
o stanie spółki i jej infrastruk-
tury?

Panie redaktorze, po 1,5 miesiąca 
na stanowisku mogę powiedzieć, 
że OKR Atol to spółka z dużym 
potencjałem, ale też z wyraźny-
mi wyzwaniami. Infrastruktura 
w części wymaga modernizacji, a 
niektóre procesy organizacyjne – 
usprawnienia.

Widzę jednak zaangażowany 
zespół i wiele możliwości rozwoju, 
które chcemy wykorzystać z ko-
rzyścią dla mieszkańców. Pracu-
jemy już nad konkretnym planem 
działań.

A w związku z tymi pierwszymi 
ocenami, czy przewiduje Pan 
zmiany w organizacji niektó-
rych obszarów działalności 
spółki?

Tak, przewiduję zmiany w wy-
branych obszarach działalności 
spółki. Celem jest lepsze dopaso-
wanie struktury organizacyjnej 
do realnych potrzeb, poprawa 
efektywności oraz zwiększenie 
dostępności i jakości usług dla 
mieszkańców. Szczegóły będzie-
my przedstawiać stopniowo, po 
zakończeniu etapu analiz.

Jakie największe wyzwania na 
najbliższe miesiące są przed 
zarządem spółki Atol?

Największe wyzwania to upo-
rządkowanie struktury organi-
zacyjnej, poprawa stanu tech-
nicznego części obiektów oraz 
dostosowanie oferty do oczekiwań 
mieszkańców. Chcemy też przy-
wrócić Atolowi należne miejsce w 
życiu miasta, oferując mieszkań-
com lepiej dopasowane i bardziej 
dostępne usługi. Przed nami dużo 
pracy, ale mamy już klarowny kie-
runek działań.

W pierwszej rozmowie z „Pa-
noramą” mówił Pan, że ewentu-
alne decyzje kadrowe zapadną 
po zapoznaniu się ze spółką 
i z ludźmi, ich potrzebami, po 
poznaniu organizacji pracy, a 
także po rozpoznaniu oczekiwań 
klientów. Czy to rozpoznanie jest 
już za Panem i jakieś decyzje 
kadrowe niedługo zapadną? A 
jeśli tak, to jakie?

Proces rozpoznania sytuacji 
kadrowej oraz organizacyjnej 
w spółce wciąż trwa, choć wiele 
kluczowych wniosków już wy-
ciągnęliśmy. Nadal rozmawiam 
z zespołem, analizuję potrzeby i 
oczekiwania – zarówno pracowni-
ków, jak i klientów.

Jeśli zapadną decyzje kadrowe, 
będą one wynikać z konkretnych 
analiz i będą mieć na celu poprawę 
funkcjonowania spółki. Na tym eta-
pie nie chcę uprzedzać faktów, ale 
nie wykluczam zmian tam, gdzie 
będą one konieczne.

Atol ma konkurencję w postaci 
dmuchańców za halą na Wileń-
skiej, wokół jest coraz więcej 
aquaparków, budowany jest 

duży park wodny na Zakrzowie. 
Czy jesteście na takie, używając 
sportowej terminologii, współza-
wodnictwo przygotowani?

Zdajemy sobie sprawę, że oto-
czenie rynkowe się zmienia, a 
konkurencja w sektorze rekreacji 
rośnie. Traktujemy to jednak nie 
jako zagrożenie, ale motywację do 
rozwoju. Atol ma swoje atuty – lo-
kalność, wielofunkcyjność i duży 
potencjał integracji różnych grup 
mieszkańców. Nie chodzi o rywa-
lizację z dmuchańcami czy duży-
mi aquaparkami, ale o stworzenie 
oferty, która będzie odpowiadać na 
konkretne potrzeby naszej społecz-
ności. Pracujemy nad tym, by Atol 
był miejscem, do którego ludzie 
chcą wracać – nie tylko ze względu 
na atrakcje, ale także atmosferę i 
dostępność.

Panie prezesie, takie pytanie 
szczegółowe od amatorów białe-
go sportu - dlaczego na wszyst-
kie oferty Atola jest możliwość 
kupienia biletów 1,5-godzinnych, 
a na tenis ziemny nie ma? 

Dziękuję za to pytanie – cieszę 
się, że temat został poruszony, 

szczególnie że dotyczy on oczeki-
wań naszych aktywnych klientów 
i miłośników tenisa. Rzeczywiście, 
w obecnej ofercie nie przewidzia-
no jeszcze biletów 1,5-godzinnych 
na tenis ziemny. Wynika to z do-
tychczasowego systemu rezerwacji 
oraz sposobu organizacji dostęp-
ności kortów. Chcę jednak z peł-
nym przekonaniem podkreślić, że 
zależy nam na tym, by oferta OKR 
Atol była maksymalnie dostosowa-
na do potrzeb naszych użytkowni-
ków. Jesteśmy otwarci na wszelkie 
sugestie i uważnie wsłuchujemy 
się w głosy naszych klientów, po-
nieważ to właśnie dla nich istnieje-
my i działamy. Naszą misją jest jak 
najlepiej im służyć – zarówno pod 
względem dostępności obiektów, 
jak i elastyczności oferty. W związ-
ku z tym zespół Atola przyjrzy się 
tej sprawie dokładniej i rozważy 
wprowadzenie biletów 1,5-godzin-
nych na korty do tenisa ziemnego. 
Jeśli tylko będzie to możliwe orga-
nizacyjnie i technicznie, postaramy 
się wdrożyć to rozwiązanie.

 
Na jakim etapie są przygoto-
wania do sezonu letniego w  
kompleksie przy ulicy Brzozo-
wej? Na co będą mogli liczyć 
oleśniczanie?

Przygotowania do sezonu let-
niego są już na zaawansowanym 
etapie. Skupiamy się na tym, by 
obiekt przy Brzozowej był bez-
pieczny, czysty i gotowy na przy-
jęcie mieszkańców w pełnym 
zakresie od pierwszych ciepłych 
dni. Oleśniczanie mogą liczyć na 
sprawdzone atrakcje, ale planuje-
my też kilka drobnych usprawnień 
w organizacji i ofercie, które mają 
poprawić komfort korzystania z 
obiektu. Naszym celem jest, by 
kompleks był miejscem wakacyj-
nego wypoczynku z prawdziwe-
go zdarzenia – dostępnym i przy-
jaznym dla wszystkich.

Rozmawiał Grzegorz Huk

Przywrócić Atolowi należne miejsce
- Konkurencja w sektorze rekreacji rośnie. Traktujemy to jednak nie jako zagrożenie, ale motywację 
do rozwoju - mówi w rozmowie z Panoramą Wojciech Salik, prezes Atola.

Przewiduję zmiany - zapowiada prezes

Fo
t. 

G
rz

eg
or

z 
H

uk
 

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Najszczersze kondolencje i wyrazy współczucia 
z powodu śmierci 

śp. Pani Krystyny Podgórskiej 
rodzinie i bliskim  

składają 
członkowie i sympatycy PiS
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- Za nami rok pracy nad 
nowymi projektami, ale także 
kontynuacja poprzednich 
projektów. Utrzymaliśmy nie 
tylko stabilność fi nansową re-
gionu, ale również skutecznie 
realizowaliśmy priorytetowe 
inwestycje. Otrzymane wotum 
zaufania oraz absolutorium to 
nie tylko docenienie naszych 

działań, ale przede wszystkim 
motywacja do dalszej pracy 
na rzecz Dolnego Śląska. 
Warto wspomnieć, że jest 
to sukces dwóch Zarządów 
- marszałka Cezarego Przy-
bylskiego i obecnego Zarządu 
- mówi Michał Rado, Wice-
marszałek Województwa 
Dolnośląskiego.

W 2024 roku dochody 
województwa wyniosły 
2,66 mld zł,  a wydatki 
2,26 mld zł. Na inwestycje 
(wydatki majątkowe) prze-
znaczono rekordową kwotę 
777 mln zł - najwyższą od 
2016 roku. Kluczowe projek-
ty obejmowały m.in. budowę 
Dolnośląskiego Centrum On-

kologii, Pulmonologii i He-
matologii, zakup nowocze-
snego taboru dla Kolei Dol-
nośląskich, budowę nowych 
obwodnic, m.in. obwodnicę 
Góry oraz modernizację in-
frastruktury i rewitalizację 
kolejnych linii kolejowych, 
w tym odcinków Kobierzyce 
- Łagiewniki Dzierżoniow-

skie - Piława Górna oraz 
Jelenia Góra - Karpacz. 

Konsekwentna walka 
z wykluczeniem komuni-
kacyjnym poprzez przy-
wracanie nieczynnych linii 
kolejowych sprawiła, że 
w ostatnich latach samorząd 
województwa przejął od PKP 
ponad 20 linii kolejowych, 
a pociągi wróciły już m.in. 
do Bielawy, Chocianowa czy 
Świeradowa-Zdroju. Nieba-
wem wrócą również do Kar-
pacza, Przemkowa i Lwówka 
Śląskiego. Poprzez realizację 
tego projektu, kilkadziesiąt 
tysięcy Dolnoślązaków zy-
skało możliwość komfor-
towych dojazdów do pracy, 
szkoły, a także w celach 
turystycznych. 

WSPÓŁPRACA 
Z SAMORZĄDAMI 

I POMOC PO 
POWODZI

Zarząd konsekwentnie 
wspierał rozwój lokalnych 
społeczności - w 2024 roku 
ponad 110 mln zł przezna-
czono na dotacje dla gmin 
i powiatów. Dzięki temu zre-
alizowano inwestycje m.in. 
w szkoły i domy kultury, 
infrastrukturę sportową oraz 
poprawę bezpieczeństwa, 
m.in. poprzez dofi nansowania 
do zakupu wozów dla OSP. 

- Współpraca z lokalnymi 
samorządami przynosi realne 

efekty w postaci inwestycji 
i konkretnych projektów. 
Wszystko to z myślą o popra-
wie jakości życia Dolnoślą-
zaków - podkreśla wicemar-
szałek Michał Rado.

SPRAWDZIAN 
W SYTUACJI 

KRYZYSOWEJ

Rok  2024  p rzyn iós ł 
również trudne wyzwa-
nia - we wrześniu region 
zmierzył się z powodzią, 
która spowodowała straty 
w infrastrukturze szacowa-
ne na około 500 mln zł. 
Samorząd błyskawicznie 
uruchomił środki na usuwa-
nie skutków żywiołu - blisko 
20 mln zł - oraz wsparcie dla 
lokalnych firm, z którego 
skorzystało ponad 100 przed-
siębiorstw.

 DOLNY ŚLĄSK SIĘ 
ROZWIJA

Zarząd Województwa 
w 2024 roku nie tylko sku-
tecznie zrealizował zadania 
bieżące, ale też kontynuował 
projekty długofalowe, jak 
rewitalizacja linii kolejo-
wych, modernizacja dróg 
wojewódzkich, ochrona śro-
dowiska i promocja regionu 
na arenie krajowej i między-
narodowej.

TS

Zarząd Województwa 
Dolnośląskiego 

otrzymał 
ABSOLUTORIUM 

ZA 2024 ROK! Zarząd Województwa Dolnośląskiego z absolutorium za 2024 rok

Wicemarszałek Michał Rado podczas sesji Sejmiku Województwa Dolnośląskiego

Sejmik Województwa Dolnośląskiego udzielił Zarządowi wotum zaufania oraz absolutorium za wykonanie budżetu za 2024 rok. 
To wyraz uznania dla odpowiedzialnego i przejrzystego zarządzania finansami regionu, którego efektem są rekordowe dochody, 
zrównoważone wydatki oraz kontynuacja kluczowych inwestycji dla Dolnego Śląska.
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Na XIII Otwartych Mistrzo-
stwach Mażoretek Polski Zachod-
niej – Góra 2025 formacja złożona 
z mam mażoretek Ligotek z Ligoty 
Polskiej zdobyła pierwsze miejsce, 
wygrywając z ubiegłorocznymi 
mistrzyniami regionu. To dało im 
przepustkę do udziału w Mistrzo-
stwach Polski. Instruktorem peł-
nych temperamentu pań jest Ewe-
lina Przybył z Gminnego Ośrodka 
Kultury. Nie gorzej wypadła też 
szkolone przez nią córki pań z for-
macji Mamuśki, czyli Ligotki z Li-
goty Polskiej, które też zdobyły kil-
ka medali (patrz ramka). Tancerki 
pokazały i umiejętności, i ogromną 
determinację. To były efekty mie-
sięcy ciężkiej pracy włożonej w 
dopracowanie każdej choreografii.

Zajęcia z mażoretkami w róż-
nym wieku prowadzi instruktorka 
Gminnego Ośrodka Kultury Ewe-
lina Przybył. 

n
Od kiedy prowadzi Pani zajęcia  
mażoretek w GOK-u? Ile jest 
obecnie grup?

Pierwsze zajęcia odbyły się w 
październiku 2021 roku. Zaczy-
naliśmy z grupą 10 osób, 5 dziew-
czynek jest w zespole do dziś. Dziś 
jest prężnie działająca formacja, w 
której każda osoba – niezależnie od 
wieku – wnosi coś niepowtarzal-
nego. Nasz zespół liczy obecnie aż 
34 osoby, a w jego skład wchodzą 
trzy grupy wiekowe: pełne energii 
i uśmiechu kadetki - 11 dziewcząt 

w wieku 6-11 lat, utalentowane i 
pełne wdzięku juniorki - 12 dziew-
czyn w wieku 12-14 lat, oraz – na-
sza niesamowita duma – mamy 
mażoretek - 12 pań w wieku 28 +, 
które udowadniają, że taniec nie 
ma wieku, a pasja może łączyć 
pokolenia. Treningi odbywają się  
w środy i czwartki w sali GOK w 
Ligocie Polskiej oraz od niedawna 
w sali gimnastycznej Szkoły Pod-
stawowej w Ligocie Polskiej.

Kiedy powstał pomysł  utworze-
nia grupy seniorek?

Pomysł w mojej głowie powstał 
już dwa lata temu, jednak czeka-
łam, aż zarażę swoją pasją rodzi-
ców z naszej Ligotkowej rodziny. 
Informacja o naborze pojawiła się 
po Mistrzostwach Polski w ze-
szłym roku i tak z sukcesem grupa 
Grand Senior rozpoczęła swoje tre-
ningi we wrześniu 2024.

Czy to  jedyna taka grupa 
taneczna w powiecie? A sama 
dyscyplina jest popularna?

Ligotki to jedyna taka grupa w 
naszym powiecie, ale sport mażo-
retkowy w Polsce jest prężnie dzia-
łającym ruchem już blisko 30 lat. 
Najbliżej nas są zespoły w Świdni-
cy, Trzebnicy, Opolu i Łodzi.

Czy sukces  na zawodach w 
Górze był zaskoczeniem?

Na zawody w Górze przygoto-
waliśmy łącznie 18 choreografii. 

Nie byliśmy faworytami, ale pra-
cowaliśmy nad tymi układami 
wiele godzin i wiedzieliśmy, na 
co nas stać. Sport mażoretkowy 
daje wiele możliwości i każdy 
znajdzie konkurencję, w której 
będzie czuł się dobrze. W naszych 
choreografiach wykorzystałyśmy 
różne rekwizyty, takie jak: pałecz-
ki (tzw. batony), buławy, pompo-
ny oraz flagi. Hitem okazała się 
choreografia pt. „Na wiejskim 
jarmarku”, którą stworzyłyśmy 
wspólnie z grupą juniorek. Pod-
czas zawodów w Górze zdobyła 
srebrny medal.

Co jest najważniejsze w ukła-
dach tanecznych?

Sędziowie oceniają każdą cho-
reografię w trzech kategoriach: 
choreografia, praca z rekwizytem 
oraz technika. Każdy układ musi 
zawierać odpowiednie dla danej 
konkurencji elementy obowiązko-
we, które z każdą kategorią wieko-
wą są na wyższym poziomie. Nie 
bez znaczenia jest także ogólne 
wrażenie estetyczne - tutaj dużą 
rolę gra kostium, uśmiech i po-
stawa zawodnika. Dziś jednak nie 
chodzi tylko o medale. Każdy wy-
stęp to święto pasji, wytrwałości i 
współpracy. To setki godzin prób 
w sali, niekończące się ćwiczenia w 
domu, chwile radości i zmęczenia 
– a wszystko po to, by dzielić się 
z widzami pięknem tańca i wspól-
nym duchem zespołu.

A jakie plany mają teraz prowa-
dzone przez Panią formacje?

Mistrzostwa w Górze dały nam 
awans na Mistrzostwa Polski, 
które odbędą się w Kędzierzynie-
-Koźlu od 6 do 8 czerwca. Będzie 
to wydarzenie, w którym weźmie 
udział ponad 2000  tancerzy z całej 
Polski. Planujemy w tym roku jesz-
cze wziąć udział w Mistrzostwach 

Polski w Brzegu organizowane 
przez stowarzyszenie należące do 
międzynarodowej federacji, dzięki 
temu ewentualne dobre osiągnię-
cia dadzą nam przepustkę na Mi-
strzostwa Europy odbywające się 
w tym roku w Opolu. Trzymajcie 
kciuki. Liczymy na Wasze wspar-
cie.

Grzegorz Huk 

Mamuśki, juniorki, kadetki, same mażoretki
Są wizytówką gminy Oleśnica i całego powiatu. I jest ich coraz więcej, bo do córek dołączyły mamy.

Jadą na mistrzostwa Polski Dziewczęcy urok, wdzięk i takt

NA PODIUM
1. Solo baton mażoretki klasyczne Aleksandra Wróbel  (tańcząca od wrze-
śnia 2024)
1. Solo flaga juniorki Gabriella Aftowicz 
1. Solo flaga kadetki Nadia Drząkowska
1. Rodzice mażoretek baton scena (grupa powstała we wrześniu 2024)
2. Mini Mix Kadetki
2. Solo buława Grand Senior - Ewelina Przybył
2. Juniorki show pt. „Na wiejskim jarmarku”
3. Solo klasyczne kadetki - Maria Przybył
3. Trio pompon Kalina Siepak, Zofia Kaszubkiewicz, Maria Kaszubkiewicz  
(tańczące od września 2024)

MAŻORETKI
Kadetki: Julia Jakubiak, Maria Przybył, Lena Świerczyńska,  
Jagoda Biercewicz, Nadia Drząkowska, Julia Latusek, Oliwia Białoń,  
Gabriela Wojtasińska, Helena Kowalska, Julia Wróbel, Karolina Ślazyk 
Juniorki: Aleksandra Wróbel, Gabriella Aftowicz, Oliwia Wziątek,  
Zuzanna Chudy, Antonina Lentka, Natalia Wróbel, Amelia Biercewicz,  
Kalina Siepak, Maria Kaszubkiewicz, Zofia Kaszubkiewicz, Snizhana  
Prysiazhna, Karolina Hajntze
Mamuśki: Ewelina Przybył, Natalia Hajntze, Aldona Wielichowska, 
Marta Biercewicz, Monika Wróbel, Kamila Latusek, Joanna Jakubiak,  
Monika Szewczyk-Drząkowska, Agnieszka Jakubowska, Aleksandra  
Łakoma, Małgorzata Domal-Kowalska

Nieprawdopodobne... Matka 
dwa lata podawała nieletniemu 
synowi amfetaminę, tłumacząc, 
że to go uspokajało.

Szokujące informacje ujaw-
nili funkcjonariusze wydziału 
kryminalnego KPP w Oleśnicy. 
36-letnia mieszkanka naszego po-
wiatu przez blisko dwa lata poda-
wała nieletniemu synowi amfe-
taminę, tłumacząc, że substancja 

ma działać na chłopca uspoka-
jająco. Do pierwszego podania 
środka miało dojść, gdy chłopiec 
miał 13 lat. Z początku miało to 
być jednorazowe działanie, ale 
szybko przerodziło się w rutynę. 
W dodatku kobieta wielokrotnie 
dokonywała zakupu narkotyków 
w obecności swoich dzieci.

Podczas zatrzymania w miej-
scu zamieszkania funkcjona-
riusze zabezpieczyli przy niej 

około 46 g amfetaminy. Zatrzy-
mana usłyszała zarzut dotyczący 
udzielania małoletniemu środ-
ków odurzających, za co grozi 
kara więzienia od 6 miesięcy do 8 
lat. Odpowie także za posiadanie 
znacznej ilości narkotyków. 

Kobieta musi stawiać się na 
komendzie, a także ma zakaz 
zbliżania się i kontaktowania z 
synem.

(wpol)

MIASTO W SKRÓCIE
Mamy i rodziny na festyn!
To będzie już ósmy Festyn Rodzinny w parku Kolejarzy Oleśnickich. 
Po raz kolejny połączony z Majówką dla Mam. Przypomnijmy, że auto-
rem projektu jest przewodniczący Rady Miasta Aleksander Chrzanow-
ski, a w tym roku wspomagają go MOKiS oraz Fundacja Tomek i Tola. 
Organizatorzy zapraszają  25 maja w godzinach od 14 do 18. Szerzej 
o atrakcjach na olesnica24.com. 

On wymieni dach
Wymianę pokrycia dachowego wraz z obróbkami w budynku C 
kompleksu Atola przy Brzozowej 7 wykona Zakład Ogólnobudowlany 
Henryk Grabowski Bierutów za 34.041 zł.

Oświatowe remonty
W ZBK ruszają przetargi na wakacyjne remonty w placówkach oświa-
towych. Wykonanie remontu wraz z modernizacją dachu czeka przed-
szkola nr 3 i nr 6, a modernizacja instalacji zimnej wody i kanalizacji 
Szkołę Podstawową nr 3.

Przyjedzie „Świat pod Kyczerą” 
W tym roku Oleśnica po raz kolejny ugości międzynarodowy festiwal 
„Świata pod Kyczerą”. Zespoły zaprezentują się w amfiteatrze parku 
Nad Stawami. 

Mama podaje synkowi amfę

MIASTO W SKRÓCIE
Dyspensery w szkołach
Do oleśnickich szkół podstawowych trafiły dys-
pensery ze środkami menstruacyjnymi. Twórcą 
i promotorem akcji jest Fundacja Akcja Men-
struacja. Celem projektu jest walka z ubóstwem 

menstruacyjnym wśród dziewcząt, poprzez 
zapewnienie powszechnego dostępu do środków 
menstruacyjnych oraz wykształcenie społeczeń-
stwa pełnego empatii. Projekt finansuje Stowarzy-
szenie Aglomeracja Wrocławska.
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Miejski Ośrodek Kultury i Sztuki, 
we współpracy z innymi zaproszo-
nymi do uczestnictwa podmiota-
mi, zorganizował tegoroczną Noc 
Muzeów w Oleśnicy. Zacznijmy 
od tradycyjnych punktów progra-
mu. Były to wstępy do obiektów 
zabytkowych. Miejska Gospodarka 
Komunalna udostępniła swoją ba-
śniową wieżę ciśnień, ROD ZNTK 
- niemiecki schron - szczelinę prze-
ciwlotniczą, MOKiS - Oleśnicki 
Dom Spotkań z Historią (oprowa-
dzała tu z wdziękiem „przewod-
niczka z przeszłości” Marta Dar-
dzińska) i Bramę Wrocławską (tu 
dyżurował malarz Marek Wałęga), 
Parafia Prawosławna pw. Zaśnięcia 
Przenajświętszej Bogurodzicy - ko-
ściół Najświętszej Marii Panny. Ko-
lekcjoner Radosław Szukała zapro-
sił jak co roku do swojego Muzeum 
Foteli Katapultowych, które kryje 
pamiątki związane z lotnictwem i 
wojskowością. Nadleśnictwo Ole-
śnica, podobnie jak przed rokiem, 

zaprosiło do swojej siedziby o drew-
nianej konstrukcji i na spacer po ole-
śnickim lesie. Archiwum Wojskowe 
także ponownie otworzyło swoje 
podwoje i można było grupami 
wejść na teren koszar, by zobaczyć, 
jak w nowoczesny sposób przecho-
wuje się dokumenty i archiwalia 
wojskowe. MOKiS tradycyjnie za-
prosił na spacer po Oleśnicy z zawo-
dową przewodniczką Mirą Sudecką 
(która naprawdę nazywa się Dorota 
Karlińska).

Przygotowano szeroką ofertę dla 
miłośników sztuki. Wydarzeniem 
była wystawa malarstwa Michała 
Boguckiego. W galerii w holu sali 
widowiskowej zaprezentowano 
jego obrazy z kolekcji Joanny i Ada-
ma Doboszów oraz Agnieszki i Sta-
nisława Miklasów. 79-letni malarz, 
znany wcześniej jako autor ikon, 
polichromii, kościelnych witraży, 
w wieku 70 lat zaczął malować w 
stylu swoich mistrzów - Jerzego 
Nowosielskiego (był wcześniej ko-

misarzem jego wystaw) i Stefana 
Gierowskiego (był jego uczniem w 
warszawskiej ASP). Stojącą na wy-
sokim poziomie wystawę otwierali 
burmistrz Adam Horbacz i dyrektor 
Agata Szpiłyk. Nieco na poboczu 
pozostała wystawa grafiki ekspery-
mentalnej Andrzeja Indzierowskie-
go. Na ścianie na parterze zawisły 
portrety malarki Olgi Boznańskiej, 
wykonane przez panie uczestniczą-
ce w spotkaniach koła malarskiego 
prowadzonego przez Jarosława Kieł-
basiewicza, skupione w Inicjatywie 
Twórczej KoRelacje. Jedna z adeptek 
koła i członkiń grupy - Beata Robak 
- oprowadzała po celebrowanej już 
wcześniej wystawie swoich obrazów 
pt. „Dwa światy”. Autorka opowia-
dała o swojej przygodzie z malar-
stwem i objaśniała, „co jej w duszy 
grało”, kiedy tworzyła swoje dzieła. 
Uświetnił to oprowadzanie udatny 
koncercik dwóch młodych następ-
ców Jana „Ptaszyna” Wróblewskie-
go - Krzysztofa Kukusa i Antoniego 

Kukiełki, uczniów Tomasza Huka. 
Będąc zaledwie drugoklasistami 
w Państwowej Szkole Muzycznej, 
potrafili zagrać na saksofonach kon-
certowo i wywołać gromkie brawa 
słuchaczy. 

Na wystawę „Sztuka na Rynku” 
zaprosiło od godziny 20 galeria For-
ma Otwarta, mająca swoją siedzibę 
na Rynku właśnie. Warsztaty cera-
miczne 

Najważniejszym wydarzeniem 
dla odbiorców sztuki wysokiej był 
koncert duetu „Capriccioso”, który 
tworzą Piotr Oleniecki – skrzypce 
i Thomas Jacob Schneider – gitara. 
Tego pierwszego przybliżyliśmy 
oleśniczanom w Panoramie, przed-
stawiając jego karierę i ciekawą 
historię instrumentów, na których 
gra. W sierpniu ubiegłego roku 
relacjonowaliśmy jego występ z 
towarzyszeniem organów w bazy-
lice w ramach Międzynarodowego 
Festiwalu Muzyki Organowej. W 
sali widowiskowej pochodzący z 
Oleśnicy, ale muzykujący za gra-
nicą, skrzypek stworzył wraz z 
gitarzystą klasycznym muzyczną 
ucztę dla prawdziwych meloma-
nów. Hitem były trzy kompozycje 
Ennio Morricone. Muzyk wystąpił 
też w roli konferansjera, co z jednej 
strony było dla niego utrudnieniem 
(zdarzyło się, że przez chwilę zapo-

mniał, że mówi do polskiej, a nie 
niemieckojęzycznej, publiczności...), 
a z drugiej pozwoliło słuchaczom 
poznać go bliżej i sporo dowie-
dzieć się o kompozytorach muzyki 
skrzypcowej.

Na przeciwległym biegunie moż-
na sytuować wystawę w oleśnickim 
muzeum. Była to propozycja „dla 
mas”, czyli dla każdego. Tytuł „Ży-
cie codzienne w PRL - między rze-
czywistością a wspomnieniem” w 
zasadzie mówi wszystko. Dodajmy, 
że w Sali Kolekcjonera urządzono 
wnętrze mieszkania z czasów PRL. 
Wstęgę na jego otwarcie przecinały 
z uśmiechem wiceburmistrz Edyta 
Małys-Niczypor i dyrektor Agata 
Szpiłyk. Chwilę później wypiły na 
spółkę czerwoną oranżadę. Chętni 
do zwiedzania ledwo zmieścili się 
w kameralnym wnętrzu. Starsi z 
sentymentem rozpoznawali znane 
ze swych domów (obecnie najczę-
ściej przetrzymywane w piwnicy) 
przedmioty i elementy wyposa-
żenia kuchni, a młodzi mogli się 
pośmiać z tego, że ktoś postawił na 
półce puszkę po Coca-Coli. Można 
się spodziewać, że gęsta od nasyce-
nia eksponatów wystawa będzie się 
cieszyć zainteresowaniem także po 
Nocy Muzeów.

Krzysztof Dziedzic
fot. Autor

Noc w PRL-u
Dla znawców - „Capriccioso” i Bogucki, dla ogółu - mieszkanie à la PRL. 
To hity Nocy Muzeów.

W prywatnym muzeum wojskowości Jak PRL, to pijemy czerwoną oranżadę

Piotr Oleniecki zachwycił publiczność Krzysio i Antoś zagrali koncertowo

Tu Milicja Obywatelska, dowodzik proszę! Kto tak miał w domu?...

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na
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Ogłoszenie 
o wywieszeniu wykazów 

nieruchomości
Wójt Gminy Oleśnica

zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nie-
ruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1145 ze zm.) podaje do publicznej 
wiadomości informację,
że w dniu 20.05.2025 r. w siedzibie Urzędu Gminy przy ul. 11 Listopada 24 
w Oleśnicy oraz stronach internetowych https://olesnica.nowoczesnagmina.
pl/ i http://www.olesnica.wroc.pl/ zostały wywieszone wykazy nieruchomo-
ści przeznaczonych do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym:
- lokal użytkowy o pow. 15,73 m2 położony w budynku nr 47c w Dąbrowie 
na działce o nr 76/4,
- działka nr 338/2 o pow. 0,6255 ha, obręb Ligota Mała,
- działka nr 297/14 o pow. 0,0234 ha, obręb Ligota Polska,
- część działki nr 235/3 o pow. 0,0020 ha położonej w obrębie Nieciszów,
- część działki nr 306/4 o pow. 0,0228 ha położonej w obrębie Poniatowice,
- działka nr 181/19 o pow. 0,0036 ha, obręb Smardzów,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0050 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0228 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0207 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0082 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0236 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0068 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0087 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0202 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0284 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0106 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0327 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0258 ha położonej w obrębie Spalice,
- część działki nr 345/1 o pow. 0,0232 ha położonej w obrębie Spalice,
- działka nr 342/1 o pow. 0,0329 ha, obręb Spalice.

Pełną informację dotyczącą w/w nieruchomości zawierają wykazy wy-
wieszone na tablicy ogłoszeń w budynku Urzędu Gminy Oleśnica, ul. 11 
Listopada 24, 56-400 Oleśnica oraz stronach internetowych https://olesnica.
nowoczesnagmina.pl/ i http://www.olesnica.wroc.pl/.

 Dodatkowe informacje uzyskać można w pokoju nr 2 Urzędu Gminy Ole-
śnica – tel. (71) 314-02-02.

Zastępca Wójta Urszula Szymańska

... wielbicielki krzyczały: Kochamy was!

Choć w dniach 17-18 maja, kie-
dy zorganizowano „Dni Sycowa”, 
pogoda nie rozpieszczała, na sta-
dionie miejskim nie zabrakło mi-
łośników dobrej zabawy. Sobota 
upłynęła pod hasłem: „Miasto 
młodych”. Przygotowana na ten 
dzień oferta muzyczna skierowała 
była głownie właśnie do tej grupy 
wiekowej, zresztą również na sce-
nie pojawiali się głównie młodzi i 
bardzo młodzi wykonawcy: cheer-
leaderki Akademii Piłkarskiej Sy-
ców i dziewczęta ze Studia Tańca 
Anny Dąbrowskiej zaprezentowa-
ły wiele dynamicznych układów 
choreografi cznych, a po chwili za-
śpiewały wokalistki grupy „Assol” 
przygotowane przez Jewgienija 
Andruszczaka. 

W podobnym wieku była też 
występująca po nich Julia Kmie-
cik, która zdążyła już zdobyć sławę 
udziałem w programie „The Voice 
Kids”. – Poznałam tam ludzi zako-
chanych w muzyce tak samo, jak ja 
– wspominała z sentymentem ten 
czas. Dla sycowskiej publiczności 
przypomniała wykonany wtedy 
utwór „Complicated”, a także takie 
przeboje jak: „Eye Of The Tiger”, 
„Physical” czy bardziej liryczny 
„Traitor” Olivii Rodrigo. Następnie 
przeszła do prezentacji swojego 
debiutanckiego singla. - Piosenkę, 
„Znasz mnie” dedykuję tym, któ-
rzy być może zmagają się w swoim 
życiu z trudnym czasem. Nie na-
leży nikomu niczego udowadniać, 
wystarczy udowodnić samemu 
sobie, że ma się siłę, aby iść dalej 
– przekonywała słuchaczy. W po-
godniejszy nastrój wprowadziła z 
kolei m.in. piosenką „Tylko tańczę”.

Najwięcej emocji, zwłaszcza 
wśród młodych fanek, wzbudził 
jednak kolejny wokalista - Skolim. 
Gdy tylko pojawił się koło sceny, 
dziewczęta rzuciły się do wyścigu 
po autograf i wspólne zdjęcie, a 
potem wraz z nim śpiewały słowa 
utworów: „Wyglądasz idealnie”, 
„Kiss me baby”, „Temperatura” 
czy „Nie dzwoń do mnie mała”. 
Wiele z nich miało przygotowane 
transparenty z wyznaniami miło-
ści dla piosenkarza i nawet ulewny 
deszcz nie gasił ich zapału. 

Po krótkiej przerwie na scenie 
znów stanęli miejscowi wokali-
ści: zespół „Reforma” wykonał 
covery różnych znanych polskich 
przebojów, a jako kolejni wystą-
pili młodzi ludzie z kapeli „Trzy / 
Czwarte” z Zespołu Szkół Ponad-
podstawowych w Sycowie. - Idea 
jej utworzenia wyszła w 2022 r. od 
nauczyciela, który zachęcał mło-
dzież do rozwoju zainteresowań – 
wyjaśniono zgromadzonym.

Wieczór wypełniła z kolei mu-
zyka, jaką przygotowali kolejni 
goście: Sztoss, Kali oraz SPN_DJ 
[SPOON].

W niedzielę, po występach za-
służonych lokalnych zespołów, 
jak „Sycowiacy” i „Zawadiacy”, 
jako gwiazdy wieczoru najpierw 
zaprezentowali się muzycy „Czer-
wonych Gitar”. Zespół przemierza 
obecnie kraj w ramach diamento-
wej trasy z okazji 60-lecia swego 
istnienia. Prawdziwy weteran gru-
py Jerzy Skrzypczyk (mający na 
koncie 6600 koncertów!) opowiadał 
anegdoty o tym, jak to przed laty 
poznawał i angażował młodszych 
kolegów. Udowadniał przy tym, 

że energii nadal mu nie brakuje. – 
Wszystkie dzieci są przynoszone 
przez bociany, ale perkusiści przez 
dzięcioły! – wyjaśnił publiczności. 
Zachwalał też starą, dobrą szkołę 
koncertowania, w której liczy się 
świetne opanowanie instrumen-
tów przy jednoczesnym śpiewa-
niu. – Tutaj nie ma wspomagania, 
ani w postaci pendrive’a, ani pół-
playbacku, ani playbacku. To jest 
100% muzyki granej na żywo! – 
zapewniał. - To olbrzymia satys-
fakcja móc występować z takim 
zespołem przez taki dług czas, bo 
wydaje mi się, że nazwa „Czer-
wone Gitary” cały czas wzbudza 
uśmiech sympatii – mówił. 

Tak w istocie jest. Okazało się, 
że nie tylko ci starsi, ale i najmłod-
si zgromadzeni przed sceną do-
skonale znają teksty takich prze-
bojów, jak: „Nie zadzieraj nosa”, 
„Tak bardzo się starałem”, „Bo ty 
się boisz myszy” czy „Dozwolone 
do lat 18”. Zabrzmiały też nowsze 
utwory z płyty „Czerwone Gitary 
jeszcze raz”. 

Jako kolejna gwiazda wystąpiła 
Agnieszka Chylińska, śpiewając 
m.in. „Jest nas więcej”, „Nie mogę 
cię zapomnieć” czy „Królowa 
łez”. Ona również, jak poprzed-
nicy, żartowała ze spraw metryki. 
Stwierdziła, że choć niedługo koń-
czy 50 lat, to sama w to nie wierzy 
i z pewnością widzowie, widząc jej 
bardzo energetyczny występ, rów-
nież mogli być tego zdania. I tym 
razem okazało się też, że ta muzy-
ka łączy pokolenia i najmłodsi rów-
nież świetnie znali teksty piosenek.

Zbigniew Nowak
fot. Autor

Słuchało się idealnie Kto poderwał sycowian 
do tańca najbardziej? 

Oczywiście Skolim. 
On „wygląda idealnie”.

Luxon i Skolim grali i śpiewali...

Arkadiusz Wiśniewski (Czerwone Gitary) z fanami Agnieszka Chylińska... ... jest dla sycowian najlepsza

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na
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W gminie od kilku lat funkcjo-
nuje podział w systemie gospo-
darki odpadami. Jeden podmiot 
odbiera odpady, a inny je zago-
spodarowuje. W większości gmin 
jest to zazwyczaj jeden wykonaw-
ca usługi. Zagospodarowaniem 
odpadów zajmuje się podmiot 
zewnętrzny, wyłoniony w drodze 
nieograniczonego przetargu. Na-
tomiast odbiorem odpadów komu-
nalnych od mieszkańca zajmuje się 
Zakład Gospodarki Komunalnej 
spółka z o.o. 

Spółka ZGK wygrała. 
„Na szczęście”...

- Wcześniej mieliśmy podpisa-
ną umowę na okres czterech lat ze 
spółką (przepis prawa dopuszczał 
zlecenie z wolnej ręki), a obecnie 
po zmianie przepisów, co roku 
musimy ogłaszać przetarg w tym 
zakresie - mówi kierownik Refera-
tu Gospodarki Nieruchomościami 
i Ochrony Środowiska Piotr Lizak.

Z kolei prezes ZGK Krzysztof 
Górecki wyjaśnia, że w obrocie 
prawnym występuje zamówienie 
in-house. 

- Spółka jest własnością gminy 
i może otrzymać zamówienie z 
wolnej ręki, o ile przychód spółki z 
usług komercyjnych nie jest wyż-
szy niż 10 procent sumy całego 
obrotu z ostatnich latach. Spółka 
ZGK od 2021 roku ma przychód 
na poziomie 20 procent i każdego 
roku jest on coraz wyższy. Wynika 
on z wykonywania takich działań 
jak m.in.: sprzątanie dróg powia-
towych, wojewódzkich, koszenie, 
odbiór odpadów z terenów nieza-
mieszkałych. W tej chwili co roku 
musimy wziąć udział w przetargu 
- mówi prezes.

- Dodam, że w przetargu wziął 
udział podmiot zewnętrzny i na 
szczęście zaoferował cenę mniej 
korzystną od spółki - dodaje kie-
rownik Lizak. Dlaczego użył 
określenia „ na szczęście”? Ano 
dlatego, że - jak wyjaśnia prezes  
Górecki - gdyby spółka nie wygra-
ła przetargu, wówczas należałoby 
zwolnić około 10 pracowników.

ZGK odbiera odpady (zmiesza-
ne, bio i wielkogabaryty) od miesz-
kańca, transportuje je do Rudnej. 
Tam znajduje się instalacja pod-
miotu, który wygrał przetarg. Z 
kolei plastik, szkło i papier odbiera 
firma Alba.

Koszty działalności ZGK z tytu-
łu odbioru odpadów na 2025 rok 
wynosiły 2.216.000 zł. Natomiast 
spółka złożyła ofertę w wysokości 
2.000.000 zł. Brakuje więc 216.000 
zł.

Dodajmy, że Twardogóra jest 
w czołówce gmin, które mają naj-
mniejszą ilość odpadów w przeli-

czeniu na mieszkańca. Z budżetu 
gminy do systemu gospodarki 
komunalnej dokładane jest nie-
wiele pieniędzy. Dobrze wygląda 
też płatność za śmieci - tylko kilka 
procent osób nie płaci za odpady. 

System kaucyjny?  
Tak, ale...

Na posiedzeniu Komisji Rewi-
zyjnej Rady Miejskiej radny Paweł 
Porowski pytał, czy są dane, któ-
re mówią, że zmienią się przepi-
sy unijne w ciągu 5 lat i będą one 
miały wpływ na wzrost kosztów 
odpadów?

- Mamy, ale co z tego?... - odpo-
wiedział mu Krzysztof Górecki. - 
To bardzo dobre pytanie. System 
kaucyjny - wszyscy mówią, że on 
będzie, tylko my nie wiemy, jak 
on się zachowa. W ubiegłym roku 
oddaliśmy do zagospodarowania 
ponad 375 ton odpadów z tworzyw 
sztucznych i wielomateriałowych. 
System kaucyjny miał obowiązy-
wać od 1 stycznia tego roku, prze-
sunięty został na wrzesień. Być 
może znowu zostanie przesunięty 
na styczeń 2026 roku. Kto potra-
fi odpowiedzieć na pytanie, jak 
zachowają się mieszkańcy naszej 
gminy, czy będą w 100 procentach 
korzystać z sytemu kaucyjnego, 
czy nie? - pytał retorycznie. A rad-
ni, członkowie komisji, stwierdzili 
zgodnie, że nie ma takiej możli-
wości... Prezes dodał zaś, iż cięż-
ko jest oszacować koszty odbioru 
odpadów, a Piotr Lizak wtrącił, że 
jeśli chodzi o plastik, to kosztuje on 
gminę w tej chwili 864 zł za tonę, 
756 zł kosztował w drugiej połowie 
2024 r., a w 2022 r. 531 zł.

Przewodniczący komisji Ma-
riusz Woźniak był zainteresowany 
szacowanym kosztem zagospoda-
rowania odpadów w stosunku do 
kwoty uzyskanej w przetargu. Pre-
zes ZGK odpowiedział, że w poło-
wie 2024 r. spółka oszacowała, że 
do końca roku zostanie zebranych 
2540 ton odpadów zmieszanych. - 
W rzeczywistości przekazaliśmy 
do końca grudnia 2487,89 ton. Na-
tomiast zebraliśmy 2522 ton - mó-
wił.

Radny Woźniak pytał też, czy 
spółka mogłaby we własnym za-
kresie zagospodarowywać odpady 
bio na kompostownik?

- Możliwości są, jednak jest to 
nieopłacalne. Co jakiś czas prze-
prowadzamy analizy dotyczące 
innych sposobów zagospodaro-
wania odpadów, czy to plastików, 
odpadów bio, czy szklanych. W 
poprzedniej kadencji jeden z rad-
nych dopytywał, dlaczego spółka 
nie sprzedaje makulatury, za którą 
można otrzymać 60 groszy za ki-
logram. Można sprzedawać pod 

warunkiem, że kartony zostaną 
rozłożone, sprasowane i nada im 
się odpowiedni wymiar. Do tego 
potrzebna jest prasa i człowiek lub 
dwóch. Wówczas szacowane kosz-
ty samego pracownika wynosiły 
w skali roku 60.000 zł, a przychód 
ze sprzedaży 40.000 zł. Do tego 
trzeba doliczyć zakup prasy lub 
zgniatarki, sznurek itp. Czasami 
podmioty odbierające makulaturę 
płacą nam za nią, a czasami to my 
musimy zapłacić, żeby zechcieli od 
nas odpad odebrać - wyjaśniał pre-
zes Górecki.

Kierownik Lizak powiedział z 
kolei, że gospodarka odpadami 
jest bardzo nieprzewidywalna. - 
W 2019 roku, jeszcze przed Covid, 
gospodarka odpadami zamknęła 
się kwotą 6.500.000 zł. Takie były 
zawirowania na rynku. Trudno 
nam stwierdzić, co będzie w 2026 
roku. Wspomnieliśmy o systemie 
kaucyjnym, jednak nie wiemy, jak 
będzie realizowana usługa odbio-
ru to jedno, a drugie to poziom re-
cyklingu. Zostaniemy pozbawieni 
dość dużej frakcji wysortowanego 
odpadu - wyjaśniał.

W gminie Twardogóra od 2020 
r. w stosunku do 2024 r. udało się 
ograniczyć ilość zebranych odpa-
dów o 800 ton, dzięki czemu po-
prawił się poziom recyklingu. Na 
to też wpływ miało przykrywanie 
plandekami odpadów na PSZOK, 
żeby nie zamakały, a także przy-
jęta w ZGK zasada, że odpady są 
wywożone codziennie do instala-
cji.

Piotr Lizak natomiast zwrócił 
uwagę, że taśma z odpadami na 
instalacji nie zatrzymuje się, gdy 
przyjeżdżają odpady z Twardo-
góry, stąd ciężko o obiektywne 
wskaźniki recyklingu uzyskiwane 
przez gminę. 

- Należy odpowiedzieć sobie na 
pytanie, czego oczekujemy? Może-
my zaostrzyć kryteria w przetar-
gach, wskazując jakie poziomy re-

cyklingu chcemy uzyskać, jednak 
to wiąże się z wyższymi cenami 
zagospodarowania odpadów. Czy 
może lepiej będzie, gdy nasza gmi-
na zapłaci 100.000 zł lub 200.000 zł 
kary niż wydać 500.000 zł więcej 
na zagospodarowanie odpadów - 
ocenił.

Może sortownia?  
A może spalarnia?

A czy istnieje możliwość, aby w 
przyszłości spółka wybudowała 
sortownię? 

- Kilkanaście lat wstecz taki 
pomysł pojawił się w naszej gmi-
nie. Skończyło się spotkaniami, 
zbieraniem podpisów i prawie 
przeprowadzeniem referendum. 
Żaden włodarz nie odważy się, 
aby wybudować instancję, mając 
na względzie, że za chwilę może 
zostać odwołany w drodze referen-
dum - przyznał prezes ZGK.

A może spalarnia? O jej ewen-
tualna budowę w regionie pytał 
radny Paweł Porowski.

- Jeśli już, to bardziej pomysł na 
biometanownię lub biogazownię. 
Spalarnia nadal jest bardzo drażli-
wym tematem. To w tym kierunku 
musi zmierzać, bo innego wyjścia 
nie ma - przyznał kierownik Lizak. 
A prezes Górecki dodał, że spalar-
nia być może powstanie koło Wro-
cławia w Wiszni Małej.

Segregują (prawie) 
wszyscy. A jak  
segregują?

A jaki procent mieszkańców nie 
segreguje śmieci? Około 95 procent 
segreguje odpady. 

- Tylko jest pytanie, jak to robią? 
Prawie przy każdej nieruchomości 
są worki z posegregowanymi od-
padami. Tylko czy tych worków 
nie powinno być więcej? W śmie-
ciach zmieszanych zdarzają się 
odpady, które powinny być pose-
gregowane - wskazuje Krzysztof 
Górecki. Zdaniem Piotra Lizaka, 

około 3 do 4 procent odpadów róż-
nych frakcji znajduje się w odpa-
dach zmieszanych.

Przypomnijmy, że od niedawna 
mieszkańcy powinni odnosić do 
PSZOK- tekstylia. Ale nie otrzy-
mają w związku z tym specjalnych 
worków. Rozważany jest natomiast 
temat, aby koło bloków postawić 
pojemnik na odpady. 

- Trzeba mieć jednak na uwadze, 
że to są szczególne odpady. Nie 
trzeba dużo, żeby do nich wszedł 
kot, szczur. Jedni mieszkańcy będą 
zadowoleni, ale pewnie też znajdą 
się i niezadowoleni - rozważa taki 
pomysł Górecki.

Turysto, zabierz śmieci 
ze sobą

Prezes ZGK był też pytany na 
posiedzeniu komisji, czy nie nale-
żałoby zwiększyć ilości koszy na 
śmieci przy drogach, odparł, że 
zgodnie z obecnie obowiązującym 
trendem odstępuje się od lokaliza-
cji koszy - śmieci turysta ma zabrać 
ze sobą.

Radny Stanisław Marszałek za-
pytał, czy Zakład Gospodarki Ko-
munalnej odpowiada za czystość 
na przystankach autobusowych? 
- Kosze są przepełnione, nikt nie 
zabiera śmieci - ocenił.

Prezes Górecki odpowiedział, 
że w trakcie przygotowania jest 
umowa dotycząca usług sprząta-
nia przystanków. - ZGK nie sprzą-
ta przystanków codziennie, robi 
to cyklicznie. Na trasie łączącej Są-
drożyce z Dąbrową w dniu, kiedy 
opróżniane są kosze, ktoś je sku-
tecznie zapełnia w późniejszych 
godzinach - wyjaśniał Górecki. 

Radny Porowski pytał też, dla-
czego zbieramy odpady bio w wor-
kach, a nie w koszach? 

- Osoby, które mają przykładowo 
po 30 worków z odpadami bio, mu-
siałby zakupić kilka pojemników, a 
to z kolei wiąże się z kosztami. Nie 
znaczy to, że nie rozważamy takie-
go rozwiązania. Jest to odpad, któ-
ry najszybciej trafi do rowu bądź na 
niezamieszkałą posesję - usłyszał w 
odpowiedzi od prezesa ZGK.

A czy odpad bio jest wysypy-
wany z worków? -  Odpad bio 
jest zabierany razem z workami. 
Rozważane wprowadzenie pię-
ciolitrowych worków na odpady 
bio w wysokiej zabudowie miesz-
kaniowej. W tej chwili odpady bio 
trafiają do odpadów zmieszanych 
- mówi Górecki.

A co z recyklingiem oddawanej 
odzieży? - Firma zewnętrza, któ-
ra opróżnia pojemniki, jest zobo-
wiązana do 15 stycznia przekazać 
informację o osiągniętych pozio-
mach recyklingu - wyjaśnił Lizak.

(ror)

Co się opłaca, a co nie?

A koszty stale rosną...

TWARDOGÓRA l 
Gospodarka odpada-

mi - czego oczekują 
mieszkańcy?

TWARDOGÓRA l Komisarz 
wygasił mandat Magdaleny Że-
rebeckiej. Dlaczego?

18 kwietnia 50-letnia Magda-
lena Żerebecka wygrała konkurs 
na stanowisko dyrektora Centrum 
Usług Wspólnych Gminy Twardo-
góra. Tym samym nie może być 
już dalej radną Rady Miejskiej w 
Twardogórze, bo prawo zabrania 
łączenia stanowiska szefa jednost-
ki komunalnej i pełnienia mandatu 
radnego w tej samej gminie. Radna 

zrzekła się więc mandatu. 9 maja 
komisarz wyborczy we Wrocławiu 
stwierdził jego wygaśnięcie. 

Co teraz? Teraz wyborców z 
okręgu nr 4 czekają wybory uzu-
pełniające. Okręg obejmuje: Do-
masławice, przysiółek Czwórka, 
Droździęcin, przysiółek Będzin, 
przysiółek Grabek, przysiółek Pa-
jęczak, Łazisko, przysiółek Brzezi-
na, przysiółek Jezioro, przysiółek 
Poręby.

Przed rokiem Żerebecka, miesz-
kanka Domasławic, dostała 109 

głosów (aż 45,80 procent). Była 
kandydatką z komitetu burmistrza 
Czulińskiego. Jej kontrkandydaci 
uzyskali o wiele mniejsze poparcie: 
Marek Sania (KW Pewni i Solid-
ni) z Twardogóry - 4 głosy(1,68%), 
Adam Grzesiak (komitet Marcian 
Badowskiego) z Domasławic - 63 
głosy (26,47%), Filip Brodziuch (ko-
mitet Adrianny Gońdy) z Łaziska 
- 25 głosów (26,05%).

Daty wyborów uzupełniających 
jeszcze komisarz nie wyznaczył.

(ror)

Radna na dyrektora, mieszkańcy do urn

Magdalena Żerebecka

GMINY W SKRÓCIE
Międzybórz: Ślimak, 
ślimak, pokaż rogi

Na zajęciach 
artystycznych 
w MGOK 
dzieci z młod-
szej grupy 
wykonały 
ślimaka - bu-
jaka, ślimaki 
z papieru lub 
papierowych 
talerzyków. 
Ale fajne! 
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DZIADOWA KŁODA  Twier-
dzą, że program telewizyjny był 
inspirowany przez nieuczciwą 
konkurencję.

W poniedziałek 12 maja pod-
czas sesji Rady Gminy w Dzia-
dowej Kłodzie Kinga Ilska, od-
powiedzialna w Urzędzie Gminy 
m.in. za gospodarkę odpadami, 
przedstawiła zmieniony projekt 
uchwały w tej sprawie. - Zmiany 
mają na celu poprawienia jakości 
segregacji przez mieszkańców, 
tak aby spełniać wymogi doty-
czące recyklingu. - Jedną z pro-
pozycji jest dodatkowy pojemnik 
na papier i tekturę, które teraz 
często są wrzucane do pojemnika 
na odpady suche – tłumaczyła. 
Oddzielnie mają być też zbierane 
odzież i tekstylia, co jest wyma-
gane nowymi przepisami, zresztą 
sami mieszkańcy prosili o takie 
rozwiązanie. Nowa będzie także 
możliwość pozbycia się odpadów 
budowlanych, jednak tylko 1 m3 
od nieruchomości. Za oddanie do 
PSZOK większej ilości będzie już 
trzeba zapłacić. 

Radni jednogłośnie przychylnie 
odnieśli się do tych propozycji, 
jednak w sprawie odpadów zabrał 
też głos wójt Robert Fryt. Jego wy-
powiedź odnosiła się jednak do 
emitowanego niedawno odcinka 
programu „Państwo w państwie”.

- Pojawił się tam herb Gminy 
Dziadowa Kłoda i jakieś insynuacje 
w sprawie dokładania cudzych od-
padów do śmieci gminnych – przy-
pomniał. - Z Przedsiębiorstwem 
Komu nal no -Tra nspor tow y m 
„Wencel” współpracujemy od 2016 
r., natomiast od 2024 z nieruchomo-
ści niezamieszkałych, czyli z fi rm, 
odbiera śmieci firma Peter. Przez 
te 8-9 lat nie było żadnych skarg, 
tylko jakieś pojedyncze przypadki, 
gdy komuś nie odebrano śmieci. 3 
albo 4 razy byliśmy u pana Wenc-
la z kontrolą, ja też miałem okazję. 
Nie widziałem żadnych historii, 
które miały miejsce w tym repor-
tażu, nie było żadnych śmieci na 
terenie zakładu – zapewniał. - Nas 
bardziej interesują koszty zago-
spodarowania tych śmieci na te-
renie spółki w Olszowej niż sam 
ich transport – dodał. Jako argu-

ment przytaczał opłaty za trans-
port, które jego zdaniem „cały czas 
mieszczą się w normie”, natomiast 
koszty zagospodarowania rosną 
(choć i tak podkreślał, że gmina 
Dziadowa Kłoda ma najniższą 
opłatę w powiecie). Wójt podał też 
wyliczoną przez GUS liczbę śmieci 
na mieszkańca i stwierdził, że to 
„mniej więcej zgadza się” z wy-
nikami, jakie widzi gmina. – Od-
notowano przyrost 12 ton w skali 
roku w odpadach zmieszanych, bo 
te głównie nas interesują, ale nie 
mamy żadnych powodów myśleć, 
że ktoś nam dosypywał śmieci i my 
za to płaciliśmy. Produkujemy tych 
śmieci na pewno coraz więcej. Pro-
blem jest z segregacją. Płacimy kary 
za nieuzyskiwanie odpowiednich 
„procentów recyklingowych”. Jeśli 
nie zmienimy naszego podejścia 
do segregacji śmieci, a jest fatalne, 
coraz bardziej niestety, to będzie-
my płacić kary – podkreślał. Robert 
Fryt pokazał pismo wysłane przez 
prawników fi rmy „Wencel”, w któ-
rym odrzucali oskarżenia o wywo-
żenie odpadów gminnych razem z 
odpadami innych podmiotów i od-

notowali swoje „wrażenie”, że pro-
gram telewizyjny był inspirowany 
przez nieuczciwą konkurencję. 
Wójt dodał jednak, że czeka na od-
czyty GPS, które mają wskazać, jak 
jeździła ciężarówka i czy rzeczy-
wiście, wyjeżdżając z terenu gmi-
ny, wjechała do fi rmy „Wencel”, a 
jeżeli tak, to czy za chwilę wjechała 

do zakładu zagospodarowania od-
padów w Olszowej. Przejrzana bę-
dzie także wystawiona faktura. Na 
koniec dodał, że zwycięzca nowego 
przetargu na wywóz śmieci będzie 
ogłoszony pod koniec czerwca, 
przy czym fi rma „Wencel” też na-
dal może zgłosić swoją ofertę.

Zbigniew Nowak

Insynuacje w sprawie odpadów

Robert Fryt Kinga Ilska
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Bierutowianie mają swój 
portal - www.24.bierutow.pl 
To miejsce stworzone dla mieszkańców, instytucji, organizacji. Wszystkich, którzy 
chcą być na bieżąco z tym, co dzieje się w naszej gminie. 

Mieszkańcy Bierutowa i okolic mają swoje własne, nowoczesne źródło in-
formacji – portal www.24.bierutow.pl. 
To miejsce stworzone z myślą o lokalnej społeczności – mieszkańcach, 
instytucjach, organizacjach i wszystkich, którzy chcą być na bieżąco z tym, 
co dzieje się w naszej gminie. 
To przestrzeń również dla tych, których chcą zaprezentować swoją aktyw-
ność lub poinformować o ważnych sprawach.
Portal tworzony wspólnie z lokalnymi instytucjami

Co wyróżnia www.24.bierutow.pl? 
To projekt oparty na idei współpracy. Jest to wspólna platforma, która łączy 
i integruje. Portal współtworzony jest przez różne jednostki samorządowe, 
kulturalne, edukacyjne oraz społeczne działające na terenie Gminy Bierutów. 
Publikują kluby sportowe, straże pożarne, sołectwa, lokalne stowarzyszenia, 
urzędy. Dzięki temu każdy głos ma szansę wybrzmieć, a mieszkańcy zysku-
ją pełny obraz lokalnych działań i inicjatyw. Celem portalu jest pokazywanie 
różnorodności i aktywności.

Co znajdziesz na portalu? 
 Najświeższe informacje lokalne – wiadomości, wydarzenia, inwestycje, 
komunikaty z urzędu i życia codziennego gminy.
 Kalendarz wydarzeń – jedno miejsce, w którym znajdziesz wszystko: 
festyny, koncerty, warsztaty i wydarzenia sportowe odbywające się na te-
renie gminy.
 Miejsce dla lokalnych głosów – redakcja jest otwarta na współpracę z 
mieszkańcami i organizacjami, które chcą podzielić się swoją działalnością 
i sukcesami.
 Ostrzeżenia meteorologiczne i hydrologiczne
 Newsletter co piątek – raz w tygodniu, w każdy piątek, do subskryben-
tów za pomocą aplikacji Messenger trafi a newsletter z podsumowaniem 
najważniejszych wydarzeń i zapowiedzią tego, co przed nami. Wystarczy, 
że wyślesz wiadomość do strony Facebook „Internetowy Komunikator UM 
w Bierutowie” o treści B24.

Nowość – „Zgłoś usterkę”
Już wkrótce na portalu pojawi się nowa, niezwykle praktyczna funkcja – 
„Zgłoś usterkę”. Dzięki integracji z tworzonym gminnym systemem zarzą-
dzania zadaniami, każde zgłoszenie trafi a bezpośrednio do odpowiedniego 
pracownika. To szybki, nowoczesny sposób na poprawę jakości życia w 
naszej gminie.

Prosto i dostępnie
Strona 24.bierutow.pl została zaprojektowana z myślą o łatwym dostępie i 
przejrzystości. Można z niej korzystać wygodnie zarówno na komputerze, 
jak i na smartfonie – zawsze wtedy, gdy chcesz sprawdzić, co dzieje się 
w Bierutowie.

Dołącz do nas!
Odwiedzaj www.24.bierutow.pl regularnie i zapisz się na newsletter, aby co 
tydzień otrzymywać najważniejsze lokalne wiadomości.
Bądź na bieżąco. Bądź lokalnie. Bądź z nami – na www.24.bierutow.pl!

(materiał promocyjny)

GMINNY PORTAL
INFORMACYJNY
BIERUTÓW 24

CAŁA GMINA W JEDNYM MIEJSCU

WWW.24.BIERUTOW.PL

INNOWACYJNY 
KANAŁ KOMUNIKACJI
GMINY BIERUTÓW:

IDEA WSPÓŁTWORZENIA
KALENDARZ WYDARZEŃ
NEWSLETTER CO PIĄTEK
FUNKCJA “ZGŁOŚ USTERKĘ”

GMINNY PORTATAT L
INFORMACACA YCYC JYJY NY
BIERUTÓW 24

CACAC ŁAŁA AŁAŁ GMINA W JEDNYM MIEJEJE SCU

WWW.24.BIERUTOW.PL

INNOWAWAW CACA YCYC JYJY NY
KAKAK NAŁAŁA KOKOK MUNIKAKAK CACA JCJC I
GMINY BIERUTÓW:

IDEA WSPÓŁÓŁÓ TŁTŁ WTWT ORZENIA
KAKAK LENDADAD RZ WYWYW DADAD RZEŃ
NEWSLETTTTT ER CO PIĄTĄTĄ EK
FUNKCKCK JCJC A “ZGŁOŚUSTERKĘ”

INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Syców podaje do publicznej wiadomości

Zarządzenie nr 239/2025 z dnia 09 maja 2025 r. w sprawie ogłoszenia 
wykazu nieruchomości położonych na terenie miasta Syców przeznaczo-
nych do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres do 3 lat.

Wykaz wywieszony został na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miasta i Gminy 
na okres 21 dni.

GMINY W SKRÓCIE
Syców: Relaks w dźwiękach 
W środę 21 maja w sali lustrzanej o godzinie 18 
odbędą sie zajęcia „Relaksacja w dźwiękach”. Koszt 
40 zł. Zapisy i informacje: Bożena Smoch - 691 435 
328. „Czas na głęboki relaks i wyciszenie w ma-
gicznych dźwiękach. Leżysz wygodnie, otulasz się 
kocem, a harmonijne wibracje otaczają cię kojącym 
spokojem. Relaksacja odbywa się w pozycji leżącej. 

Zabierz ze sobą karimatę, poduszkę, koc i wodę” - 
zachęca Bożena Smoch. 

Twardogóra: Uwaga, oszuści!
Do Urzędu Miasta i Gminy docierają niepokojące 
informacje o wizytach u mieszkańców przedstawicieli 
fi rm, oferujących swoje usługi, którzy powołują się na 
urzędników. UMiG przypomina, że Gmina Twardogó-
ra nie współpracuje z takimi fi rmami oraz nie ponosi 
odpowiedzialności za wykonane przez nie usługi.
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Wyciąg z ogłoszenia o przetargach ustnych 
nieograniczonych na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych
Wójt Gminy Oleśnica ogłasza:

III przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż działek nr 136/12 oraz 136/15 i 136/16 wraz z udziałem 
wynoszącym po 1/3 części w działce nr 136/17, obręb Nowa Ligota.
1. Oznaczenie nieruchomości: działki niezabudowane położone w obrębie Nowa Ligota, dz. nr 136/12 o pow. 
0,0900 ha, dz. nr 136/15 o pow. 0,1300 ha wraz z udziałem wynoszącym 1/3 części w dz. nr 136/17 o pow. 0,1161 
ha , dz. nr 136/16 o pow. 0,1129 ha wraz z udziałem wynoszącym 1/3 części w dz. nr 136/17 o pow. 0,1161 ha.
Działki nr 136/12, 136/15 i 136/16 uregulowane są w księdze wieczystej nr WR1E/00051946/9 natomiast dz. nr 
136/17 uregulowana w księdze wieczystej nr WR1E/00121076/1.
2. Przeznaczenie w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
MN/6 – tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. 
3. Cena wywoławcza (netto):
dz. 136/12 – 50.000,00 zł,
dz. 136/15 + 1/3 udziału w dz. 136/17 – 88.000,00 zł,
dz. 136/16 + 1/3 udziału w dz. 136/17 – 81.000,00 zł.
4. Wysokość wadium: 5.000,00 zł (dz. 136/12), 9.000,00 zł (dz. 136/15),  8.000,00 zł (dz. 136/16).
5. Przetargi przeprowadzone zostaną w pokoju nr 18 w Urzędzie Gminy Oleśnica przy ul. 11 Listopada 24 w 
Oleśnicy w dniu 25.06.2025 r. o godz. 12:00 (136/12), godz. 13:00 (dz. 136/15 + 1/3 udziału w dz. 136/17) i godz. 
14:00 (dz. 136/16 + 1/3 udziału w dz. 136/17).
6. Warunkiem uczestnictwa w przetargach jest wpłacenie wadium w pieniądzu na konto w Banku Spółdzielczym 
w Oleśnicy nr konta 32 9584 0008 2001 0000 0954 0003. Wadium wniesione w formie pieniężnej musi znaleźć 
się na wskazanym rachunku depozytowym Urzędu Gminy Oleśnica do dnia 18.06.2025 r. (włącznie).
7. Miejsce wywieszenia i publikacji pełnego ogłoszenia oraz warunków przetargu: ogłoszenia o przetargach 
zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy w Oleśnicy przy ul. 11 Listopada 24, na tablicy ogłoszeń 
w miejscowości Nowa Ligota oraz opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem http://olesnica.
nowoczesnagmina.pl/ w zakładce Przetargi i konkursy oraz na stronie Urzędu Gminy https://olesnica.wroc.pl/pl/
blog-categoria/28.
8. Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy Oleśnica przy ul. 11 Listopada 24, w Referacie 
Rolnictwa, Nieruchomości i  Środowiska, pokój nr 2 lub pod numerem tel. (71) 314-02-02.

Zastępca Wójta Urszula Szymańska

„Szli na zachód osadnicy szla-
kiem Wielkiej Niedźwiedzicy” 
- tak, te słowa z piosenki Dany 
Lerskiej o osadnictwie na ziemiach 
Zachodnich najbardziej utrwaliły 
się w świadomości Polaków. 

„Na zachód wiodły wszystkie 
drogi z dalekich ziem, z dalekich 
stron. Kto by pomyślał, Boże drogi, 
że tutaj będzie jego dom” - śpiewała 
piosenkarka na Festiwalu Piosenki 
Żołnierskiej w Kołobrzegu w roku 
1969, a po niej cover wykonywał, 
też w Kołbrzegu, Emil Karewicz, 
czyli pamiętny Brunner. Piosenka 
stała się nieoficjalnym hymnem 
kresowej sagi, mimo że nie był w 
niej ujęty wątek, o którym musimy 
zawsze pamiętać. To fakt, że ta wę-
drówka ludów była przymusowa. 
Że naszych rodaków, kresowia-
ków, wypędzono z ich rodzinnych 
domów. Że przymusowo zamyka-
no kościoły i klasztory, brutalnie 
wymuszano wyjazdy. Że zdarza-
ły się mordy na tle politycznym. 
Że zabrano nam Lwów i Wilno. 
Że osadnicy jechali częstokroć w 
nieludzkich warunkach, że wielu 
nabawiło się w drodze chorób, że 
niektórzy w drodze zmarli. Że te 
„pociągi repatriantów”, które dzi-
siaj są fajną przygodą dla jej uczest-
ników, wtedy były pociągami peł-
nymi łez, rozpaczy i niepewności. I 
nie zapominajmy też, że z drugiej 
strony swoje rodzinne domostwa 
opuszczali Niemcy... 

Upamiętnić odwagę, 
pracę i determinację

Pamiętając o tym, możemy, tak 
jak było w minioną sobotę w  Wy-
szogrodzie, wspominać 80. roczni-
cę akcji osadniczych na Ziemiach 
Zachodnich. „Nowe granice pań-
stwa spowodowały ogromną falę 
przymusowych oraz dobrowolnych 
przesiedleń ludności polskiej, a tak-
że przedstawicieli innych grup et-
nicznych. Dla wszystkich tych grup 
zmiany, które miały miejsce w 1945 
i 1946 roku, stanowiły ogromny 
wstrząs, a jednocześnie zmusiły 
do przystosowania się do życia w 
zupełnie nowych warunkach.  Pla-
nowane uroczystości mają na celu 
upamiętnienie pionierskiej odwa-
gi, pracy i determinacji pierwszych 
mieszkańców, którzy przyczynili 
się do odbudowy życia społeczne-
go, gospodarczego i kulturalnego 
na tzw. Ziemiach Odzyskanych” 
- tak samorząd gminy Oleśnica in-
formował, zgodnie z historyczną 
prawdą, o tamtych wydarzeniach. 

W Wyszogrodzie odsłonię-
to dwie tablice upamiętniające 
pierwszych osadników, którzy po 
zakończeniu  II wojny światowej 
przyjechali i zasiedlili kilka wsi w 
gminie.

O idei odsłonięcia tablic opowie-
dział nam główny inicjator wyda-
rzenia, mieszkaniec Wyszogrodu, 
Norbert Boczarski.

- Od wielu lat działam w Świa-
towym Związku Żołnierzy Armii 
Krajowej. Sprawy szacunku do 
przeszłości i pamięci o ludziach, 
którzy ją tworzyli, są bardzo waż-
ne. Właśnie mija 80 lat od czasu, 
kiedy pierwsi osadnicy pojawili się 
na tych terenach. Ja i grupa moich 
znajomych uznaliśmy, że należy 

właśnie ze względu na szacunek do 
przeszłości ten fakt przypomnieć i 
utrwalić dla pokoleń. W kapitule 
obchodów, która powstała z oddol-
nej inicjatywy mieszkańców Wy-
szogrodu, znaleźli się m.in. sołtys  
Sławomir Zadka wraz z radą sołec-
ką (Andrzej Głuchy, Leszek Gru-
dzień), mieszkańcy (Krystyna Jed-
noróg, Lucyna Kolinger, Norbert i 
Konrad Boczarscy), a także sołtysi 
ościennych miejscowości (Ewelina 
Sienkiewicz, Andrzej Szymański, 
Marcin Bielecki, Tomasz Domal). 
Przedsięwzięcie było moim pomy-
słem, ale to był lont, który zapali-
łem, a potem była eksplozja entu-
zjazmu zwieńczona odsłonięciem 
pamiątkowych tablic - słyszymy.

Najpierw przymusowi 
robotnicy, potem 
przesiedleńcy

Tak naprawdę historia osadnic-
twa polskiego we wsi jest nieco 
dłuższa niż te rocznicowe 80 lat.

- Pierwsza polska rodzina przy-
jechała do Wyszogrodu w latach  
dwudziestych. Byli to Anna i Jan 
Chyrowie spod Częstochowy. Po-
dobnie jak Polacy emigrowali w XX 
wieku za pracą na Zachód Europy, 
tak i wówczas Polacy szukali swo-
jego miejsca na ziemi.  To były były 
trudne lata, ale małżeństwo zaakli-
matyzowało się wśród niemieckiej 
społeczności, a ich potomkowie 
żyją do dzisiaj - opowiada Norbert 
Boczarski. - Prawdziwa fala prze-
siedleńców  przyjechała do Wyszo-
grodu i okolicznych wsi po zakoń-
czeniu wojny w maju 1945 roku. 
Jednymi z pierwszych byli woły-
niacy Zofi a i Jan Szafrańcowie, któ-
rzy przyjechali pierwszym trans-
portem z  przymusowych robót 
w Niemczech dokładnie 17 maja. 
Z robót na terenie Czech 18 maja 
przyjechali Ludwika Pawlikowska 
i Andrzej Sakowski. 20 maja dojeż-
dżają kolejni Wołyniacy, rodzina 
Wieczorków, Wysockich. Rodzą się 
pierwsze dzieci. 21 maja na świat 
przychodzi pierwszy urodzony na 
tych ziemiach - Tadeusz Wieczorek. 
A 23 maja dotarł tu z Kielecczyzny 
mój dziadek Władysław Boczarski. 
W czerwcu 1946 roku pojawili się 
przesiedleńcy z Siemianówki pod 
Lwowem i Dołobów, powiat Sam-
borski - dodaje.

Ta historia losów wielu rodzin, 
których dziejowa zawierucha przy-
wiała na obce tereny, gdzie musieli 
budować  swoją codzienność nie-
mal od podstaw, jest bardzo cieka-
wa. I dotyczy  mieszkańców blisko 
2,5 tysiąca wsi, miast i miasteczek 
na Dolnym Śląsku. Wśród nich są 
także dawni i obecni mieszkańcy 
pięciu sołectw w gminie: Nowo-
szyc, Bogusławic, Wszechświętego, 
Zarzyska i Wyszogrodu. 

Idea postawienia tablic pamię-
ci w Wyszogrodzie wpisuje się w 
cykl podobnych uroczystości pod 
patronatem honorowym marszał-
ka województwa Pawła Gancarza. 
W komitecie honorowym znaleźli 
się m.in. europoseł Adam Jarubas 
z PSL, poseł z Legnicy Tadeusz 
Samborski a także starosta oleśnic-
ka Wioletta Efinowicz. Kamienie 
dostarczyła fi rma Mariusza Grzy-
ba, a granitowe tablice z napisami 

i herbami gminy i Dolnego Śląska 
wykonał zakład kamieniarski spod 
Strzegomia fundusze na przekaza-
ła Gmina.

Pamiętajmy o tych, któ-
rzy torowali nam drogę

W sobotę odsłonięto dwie tablice. 
„Naród, który nie zna swojej prze-
szłości, nie ma prawa do przyszło-
ści” - te słowa Wincentego Witosa 
wyryto na jednej z nich. Docelowo 
będą trzy, a za rok ma powstać obe-
lisk, który stanie obok krzyża. Ta-
blice  odsłaniali pierwsi mieszkań-
cy Wyszogrodu: Józef Szafraniec, 
Krystyna Jednoróg, Janina Balicka, 
Halina Wieczorek oraz przedsta-
wiciele  lokalnych samorządów. 
Został posadzony dąb pamięci. 
Dokonał tego wspomniany Tade-
usz Wieczorek, pierwszy urodzony 
w Wyszogrodzie po wojnie. Cieka-
wostką jest fakt, że sadzonka z cer-
tyfi katem pochodzi bezpośrednio 
z legendarnego dębu Bartek i ma 
symbolizować historyczną ciągłość.

- Dziś, po 80 latach, patrzymy 
z dumą na to, co osiągnęli nasi 
przodkowie. Z wielu kultur, trady-
cji i języków powstała nowa jakość 
– dolnośląska tożsamość. To bogac-
two, które przekazujemy kolejnym 
pokoleniom. Niech ta uroczystość 
będzie okazją do refleksji, ale też 
do wdzięczności. Pamiętajmy o 
tych, którzy torowali nam drogę. 
Bo dzisiejsze wydarzenie to nie 
tylko wspomnienie – to również 
działanie. Kapituła podjęła stara-
nia o nadanie Szkole Podstawowej 
we Wszechświętem imienia jej 
pierwszego dyrektora, Bronisła-
wa Grażewicza, który wspólnie z 
sołtysem Józefem Pawłowskim w 
latach powojennych tworzył zrę-
by polskiego szkolnictwa w naszej 
gminie. Niech ich historia będzie 

dla nas lekcją odwagi, poświęce-
nia i wytrwałości w dążeniu do 
celu - mówił podczas uroczystości 
Krzysztof Skórzewski, sekretarz 
gminy.

W bogatym programie rocznico-
wych uroczystości znalazły się też 
rekonstrukcja historyczna prze-

marszu osadników sprzed 80 lat 
oraz przejście zaproszonych gości 
i mieszkańców na uroczystą mszę 
świętą do Wszechświętego, piknik 
w miejscowym parku połączony z 
wystawą historyczną „Zamieszkaj 
tu”.

(hag, ror)

Kto by pomyślał, Boże drogi,
że tutaj będzie jego dom...
GMINA OLEŚNICA. Jako jedni z pierwszych przyjechali tu wołyniacy 
- Zofi a i Jan Szafrańcowie. A za nimi 8 dekad temu szli inni...

Uroczystość miała muzyczną oprawę

Takie były początki nowej rzeczywistości

Idą, idą osadnicy...

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na
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GOSZCZ  Pałac Goszcz znów 
tętnił życiem. W wymiarze arty-
stycznym i rekreacyjnym.

Choć niebo tego dnia nad Gosz-
czem płakało rzęsistym deszczem, a 
tylko od czasu do czasu przebijał się 
przez chmury słoneczny promień, 
przypałacowe sale tętniły życiem 
niczym w środku letniego festynu. 

W autorskiej galerii Krystyny 
Ciołkosz zjawili się goście z całej 
Polski. Artystka opowiadała o ukry-
tych znaczeniach swoich malarskich 
wizji i niezwykłej biżuterii, w której 
każdy kamień i każdy detal niósł 
przesłanie. Odwiedzający, w tym 
zauroczeni goście z Wrocławia oraz 
liczna grupa turystów podążających 
ziołowym szlakiem, zatrzymywa-
li się w zachwycie przy kolejnych 
ekspozycjach. Szczególną uwagę 
przyciągnęła grupa uczestników 
warsztatów ziołoleczniczych prowa-
dzonych przez fi toterapeutkę Joannę 
Arciszewską-Olejniczak z Wrocła-
wia, która przybyła do Goszcza wraz 
ze swoimi słuchaczami, by połączyć 
świat roślin z duchowością sztuki.

A my czekaliśmy też na przyjazd 
uczestników VII edycji rajdu „Mi-
licka Setka”. Gdy pierwsi rajdowi-
cze dotarli do Goszcza, przywitał 
ich lodowaty, przelotny deszcz. Na 
szczęście czekała na nich gorąca 
herbata, drożdżowy placek upie-
czony z sercem przez Ewę i Jana 
Banaszków z Leśnych Domów, oraz 
– choć nieco spóźniona – rozgrze-
wająca zupa z fi rmy cateringowej. 
Rajdem kierowali doświadczeni 
organizatorzy - Krystian Soboń i 
Katarzyna Frątczak. Wędrowcy i ro-
werzyści zjechali się z wielu miast 
Dolnego Śląska i Wielkopolski. Mo-
gli jak co roku liczyć na wsparcie 
w postaci prowiantu od fi rmy Tar-
czyński.

Uroczysty charakter spotkania 
podkreśliła wizyta burmistrza 
Twardogóry, Pawła Czulińskiego, 
który dziękował Krystynie Ciołkosz 
za niestrudzone promowanie zie-
mi twardogórskiej poprzez sztukę i 
kulturę, a uczestnikom rajdu za to, 
że odwiedzili perłę regionu, jaką jest 
pałac w Goszczu.

Andrzej Głowacz

Duch sztuki, sztuka wędrówki

Jak powstał ten obraz?...

W poniedziałek 12 maja podczas 
wspólnego posiedzenia komisji 
stałych Rady Gminy w Dziado-
wej Kłodzie rozpatrywano petycje 
mieszkańców wsi Dziadów Most, 
Gołębice, Miłowice, Gronowice i 
Dziadowa Kłoda dotyczące prze-
prowadzenia referendum lokal-
nego w związku z planowanymi 
inwestycjami budowy turbin wia-
trowych na terenie gminy. Radny 
Antoni Mierzwa odczytał stano-
wisko Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji.

- Na posiedzeniu 30 kwietnia 
2025 r. komisja głosami 4 za, 1 
przeciw, 0 wstrzymujących się za-
rekomendowała, iż petycję należy 
pozostawić bez rozpatrzenia – po-
informował, a jako powód takiego 
stanowiska wskazał błędy for-
malne, jak np. brak wymaganego 
przepisami wskazania miejsca za-
mieszkania podmiotu wnoszącego 
petycję, adresu do korespondencji.

- Rada Gminy powinna się sku-
pić na sensie petycji, a nie na tym, 

czy przecinki zostały dobrze po-
stawione – zauważył radny Ire-
neusz Paluszek. – Rozumiem, 
że petycje mają błędy formalne i 
musimy pozostawić je bez rozpa-
trzenia, ale powinien nastąpić ciąg 
dalszy: „My, drodzy mieszkańcy, 
rozumiemy, o co wam chodzi i po-
ciągniemy ten temat dalej”...

- Pociągnięcie tego dalej bę-
dzie na sesji – zapewnił Antoni 
Mierzwa. 

Tak się istotnie stało. Przewodni-
cząca Rady Gminy Agnieszka Bę-
benek zaproponowała przeprowa-
dzenie 8 czerwca „wewnętrznych 
konsultacji społecznych” w postaci 
tajnego głosowania (za wiatrakami 
lub przeciw) w salach wiejskich w 
poszczególnych miejscowościach. 
Nad uczciwością liczenia głosów 
mają czuwać odpowiednie komi-
sje z osobami zaufania publicz-
nego, które mogą się zgłaszać do 
sołtysów. Co ważne, nie będzie 
wymagany próg frekwencji. – Tym 
samym o powstaniu lub nie farm 

wiatrowych w obrębie danej miej-
scowości zdecydują ci mieszkańcy, 
którzy zechcą, a jeśli zdecydowa-
na większość miejscowości wyrazi 
sprzeciw, nie będziemy w ogóle 
podchodzi do tego tematu – wy-
jaśniała przewodnicząca. Dodała 
również, że ewentualne dochody 
z wiatraków trafi ą właśnie do tych 
miejscowości, na których terenie 
one staną. 

- W założeniach wydaje się to iść 
w sensownym kierunku - skomen-
tował Ireneusz Paluszek, jednak 
nie aprobował pomysłu oddziel-
nego decydowania o wiatrakach 
przez każdą miejscowość. – Dzie-
je się rzecz, jakiej się obawiałem, 
czyli idziemy w kierunku rozbicia 
społeczeństwa gminy – wyjaśnił, 
argumentując, że w praktyce wia-
traki stałyby na polach pomiędzy 
miejscowościami, oddziałując na 
całą okolicę, co będzie budzić ani-
mozje, kiedy jedna miejscowość 
głosowała za nimi, a druga prze-
ciw. Dlatego optował za wspólnym 

liczeniem głosów z całej gminy. 
Różne fi nansowanie miejscowości 
w zależności od tego, jak głosowa-
ły, też jego zdaniem będzie rodzić 
konflikty. – Jeśli w jednej wiosce 
staną wiatraki, a w innej nie, to ci 
drudzy będą mieć hałas od sąsia-
dów, ale pieniędzy nie dostaną – 
zauważył.

- A jaki pan ma wpływ na to, 
czy wiatraki staną np. w Tręba-
czowie? – spytał go Grzegorz Ar-
muła, podkreślając, że zrozumiałe 
jest, iż nie mamy wpływu na de-
cyzje innych miejscowości. Radny 
Paluszek polemizował, twierdząc, 
że można kierować sprzeciw w tej 
sprawie do sąsiednich gmin. 

- Jak pan to sobie wyobraża, że 
jedna największa miejscowość, 
mając najwięcej głosów, będzie 
decydować, czy wiatraki staną w 
innych? – oburzał się radny Piotr 
Kamiński. W trakcie gorącej dys-
kusji przewodnicząca Rady przy-
znała, że tak naprawdę nie wiado-
mo nawet, gdzie dokładnie staną 
wiatraki, ponieważ „może jeszcze 
przyjdą jacyś inni inwestorzy”. 
Ireneusz Paluszek postulował na-
tomiast zwołanie posiedzenia, na 
którym zostaną omówione różne 
pomysły na rozwój gminy, alter-
natywne wobec farm wiatrowych. 
Antoni Mierzwa wątpił jednak, czy 
na tym terenie są możliwe inne in-
westycje. – Te wiatraki to światełko 
w tunelu, takie jest moje zdanie – 
podkreślał. 

Radni mieli też oświadczyć, czy 
ujęte w planach wiatraki stanęły-
by na ich gruntach. Sylwia Stajsz-
czyk i Grzegorz Armuła potwier-
dzili, że może tak się stać, pozostali 
radni zaprzeczyli (jednak później 
w dyskusji na portalu społeczno-

ściowym przeciwnicy inwestycji 
zarzucali, że może też chodzić o 
grunty należące do rodzin rad-
nych). 

Na koniec głos zabrali obecni na 
sesji mieszkańcy. Witold Rynio 
zwrócił uwagę na fakt, że gmina 
jest najmniejszą jednostką admi-
nistracyjną, więc referendum po-
winno dotyczyć całej gminy, bez 
podziału na miejscowości. Sam 
negatywnie ocenił inwestycję. - 
Taki wiatrak to potwór o wysoko-
ści 240 m, który będzie wydawał 
odgłosy słyszalne w nocy na dużą 
odległość – przestrzegał. Dodał też, 
że wiatraki nie zapewnią miejsc 
pracy dla mieszkańców gminy, a 
mogą zablokować budowę w po-
bliżu jakichś zakładów, np. me-
blarskich. Grzegorz Sawicki także 
zwrócił uwagę, że gdy mieszkań-
cy składali petycję o referendum, 
mieli na myśli wspólne liczenie 
wszystkich głosów w gminie. Ubo-
lewał, że gminny radca prawny nie 
chciał pomóc w poprawnym napi-
saniu petycji. Przemysław Łacina 
potwierdził zdanie przedmówców, 
iż zważywszy na duży zasięg od-
działywania turbin wiatrowych, 
pytanie o zdanie pojedynczych 
miejscowości mija się z celem. – 
Wiatraki zaplanowane pomiędzy 
Dziadową Kłodą a Radzowicami 
byłyby mniej więcej w połowie 
drogi – zauważył. Jako ostatnio 
zabrała głos Ewelina Plefk o, tak-
że potwierdzając, że ze swojego 
domu będzie widzieć wiatraki w 
sąsiedniej miejscowości, zatem 
decyzję powinna podjąć wspólnie 
cała gmina. Na tym zakończono 
obrady.

Zbigniew Nowak
fot. Autor

Wiatraki dzielą

Wyciąg z ogłoszenia o przetargach 
ustnych nieograniczonych na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych.
Wójt Gminy Oleśnica ogłasza:

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż działek położonych w obrębie Brzezinka.

1. Oznaczenie nieruchomości: działki niezabudowane położone w obrębie Brzezinka, nr 11/17 o pow. 0,1311 
ha, 11/18 o pow. 0,1313 ha, 11/19 o pow. 0,1314 ha, 11/20 o pow. 0,1317 ha, 11/21 o pow. 0,1523 ha, 11/22 o pow. 
0,1207 ha, 11/23 o pow. 0,1333 ha, 11/24 o pow. 0,1381 ha, 11/25 o pow. 0,1450 ha.
Działki uregulowane są w księdze wieczystej nr WR1E/00101617/0.
2. Przeznaczenie w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
MN/31 – tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. 
Zgodnie z rysunkiem planu działki znajdują się w strefi e OW ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeolo-
gicznych.
3. Cena wywoławcza (netto):
dz. 11/17 – 45.500,00 zł, dz. 11/18 – 46.000,00 zł, dz. 11/19 – 46.000,00 zł, dz. 11/20 – 46.000,00 zł, dz. 11/21 – 
50.500,00 zł, dz. 11/22 – 42.000,00 zł, dz. 11/23 – 46.500,00 zł, dz. 11/24 – 48.000,00 zł, dz. 11/25 – 50.500,00 zł.
4. Wysokość wadium: dz. 11/17 – 4.500,00 zł, dz. 11/18 – 4.600,00 zł, dz. 11/19 – 4.600,00 zł, dz. 11/20 – 
4.600,00 zł, dz. 11/21 – 5.000,00 zł, dz. 11/22 – 4.200,00 zł, dz. 11/23 – 4.700,00 zł, dz. 11/24 – 4.800,00 zł, dz. 
11/25 – 5.000,00 zł.
5. Przetargi przeprowadzone zostaną w pokoju nr 18 w Urzędzie Gminy Oleśnica przy ul. 11 Listopada 24 w 
Oleśnicy w dniach:
- 24.06.2025 r. o godz. 9:00 (11/17), godz. 10:00 (11/18), godz. 11:00 (11/19), godz. 12:00 (11/20), godz. 13:00 
(11/21), godz. 14:00 (11/22);
- 25.06.2025 r. godz. 9:00 (11/23), godz. 10:00 (11/24) i godz. 11:00 (11/25).
6. Warunkiem uczestnictwa w przetargach jest wpłacenie wadium w pieniądzu na konto w Banku Spółdzielczym 
w Oleśnicy nr konta 32 9584 0008 2001 0000 0954 0003. Wadium wniesione w formie pieniężnej musi znaleźć 
się na wskazanym rachunku depozytowym Urzędu Gminy Oleśnica do dnia 18.06.2025 r. (włącznie).
7. Miejsce wywieszenia i publikacji pełnego ogłoszenia oraz warunków przetargu: ogłoszenia
o przetargach zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy w Oleśnicy przy ul. 11 Listopada 24, na 
tablicy ogłoszeń w miejscowości Brzezinka oraz opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem 
http://olesnica.nowoczesnagmina.pl/ w zakładce Przetargi i konkursy oraz na stronie Urzędu Gminy https://olesnica.
wroc.pl/pl/blog-categoria/28.
8. Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy Oleśnica przy ul. 11 Listopada 24, w Referacie 
Rolnictwa, Nieruchomości i  Środowiska, pokój nr 2 lub pod numerem tel. (71) 314-02-02.

Zastępca Wójta Urszula Szymańska

nieruchomości gruntowych niezabudowanych.

DZIADOWA KŁODA  Coraz bardziej realne są konsultacje społeczne 
w tej sprawie, ale nie ma zgody co do ich formy. 

Ireneusz Paluszek Ewelina Plefko Witold Rynio

GMINY W SKRÓCIE
Grabowno: Będzie droga

Na czerwiec zaplanowane jest rozpoczęcie kluczo-
wej inwestycji dla powiatu oleśnickiego. To przebu-
dowa 7-kilometrowego odcinka drogi relacji Strzelce 
- Grabowno Wielkie. 10.451.669 zł to wartość tego 

zadania, a 6.793.544 zł to wsparcie z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg.

Zbytowa: Gmina rozśpiewana
Przegląd Pieśni Ludowej pod hasłem „Rozśpiewana 
Gmina” odbędzie się 30 maja o godzinie 9.30 w 
szkole w Zbytowej.
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VfL 1971 Emslage pokonało LKTS 
Zenit Międzybórz 14:4. Ale wynik 
nie był sprawą pierwszoplanową.

W majowy weekend tenisiści stołowi 
Zenitu Międzybórz wybrali się w długą 
drogę do niemieckiego Lathen, aby na 
północy Niemiec rozegrać rewanżowe 
towarzyskie spotkanie z ekipą VfL 
Emslage. Przyjacielska atmosfera, jaka 
zapanowała pomiędzy zawodnikami 
obu ekip po pierwszym meczu roze-
granym we wrześniu ubiegłego roku 
w Międzyborzu, spowodowała, że 
zawodnicy Zenitu pomimo osłabione-
go składu z uśmiechem na twarzach 
ruszyli w bez mała 1000-kilometrową 
podróż. Entuzjazm i doskonały na-
strój towarzyszyły im przez całe trzy 
dni. Nie zmąciła tego nawet wysoka 
porażka, jakiej doznali. - Liczą się 
nowe znajomości, przyjaźnie oraz 
odkrywanie kolejnych nieznanych 
miejsc – mówili. - Można wygrywać, 
ale też czasami trzeba przegrać. Waż-
ne jest, aby nie zapominać o innych 
wartościach – opowiadali sportow-
cy podczas parodniowego pobytu u 
Włodka Lechowicza, który zaoferował 
im lokum we własnym domu.

Sam mecz przebiegał zdecydowa-
nie pod dyktando gospodarzy, którzy 
przy braku w szeregach Zenitu Piotra 
Klimka i Dominika Kowalskiego (obec-
nego, ale przez kontuzję nie mogącego 
grać) nie pozostawili złudzeń, kto w 
tym dniu jest mocniejszym zespołem. 
Wynik 14:4 mógłby sugerować, że była 
to potyczka do jednej bramki, jednak 
niezupełnie tak było. Mnóstwo poje-

dynków rozstrzygało się bowiem w 
czwartym i piątym secie. Ozdobą tego 
meczu były na przykład pięciosetowe 
pojedynki Carstena Korte z Damia-
nem Klimkiem, Leszka Góreckiego 
z Włodzimierzem Lechowiczem czy 
tego ostatniego z Damianem Klim-
kiem. Przykrej kontuzji nabawił się już 
podczas gry Łukasz Rządkowski, co 
spowodowało, że nie do końca mógł 
zaprezentować, na co go naprawdę stać.

Gwiazdami meczu byli Carsten 
Korte i Tobias Lammers, którzy zdo-
byli komplet punktów, po 4,5. Po 2,5 
punktu dołożyli dla VfL Włodzimierz 
Lechowicz i Nikodem Czarnof, a dla 
gości po 2 punkty zaliczyli Leszek 
Górecki i Łukasz Skonieczny.

Po meczu odbył się bankiet, podczas 
którego królował cudowny nastrój, a 
hymny drużyn i kibicowskie śpiewania 
rozlegały się do późnych godzin noc-
nych. Doszło nawet do tego, że Carsten 
Korte zgodził się zagrać jako zawodnik 
wypożyczony  do Zenitu w decydują-
cym spotkaniu o pozostaniu ekipy z 
Międzyborza w IV lidze. Odbyło się 
ono w ostatnią sobotę w Żmigrodzie, 
w którym to Carsten potwierdził swoją 
klasę, wygrywając wszystkie indy-
widualne boje, dokładając przy tym 
punkt w parze z Damianem Klimkiem. 
Tym samym stał się bohaterem mię-
dzyborzan, pomagając im zachować 
IV-ligowy status.

A my już teraz zapraszamy kibiców 
tenisa stołowego na trzecie  starcie 
zaprzyjaźnionych ekip, które odbędzie 
się we wrześniu w Międzyborzu. 

Witold Lechowicz

...uczniów ZSP Twardogóra w fi-
nale Szkolnej Ligi Lekkoatletycz-
nej.

Reprezentanci Zespołu Szkół Ponad-
podstawowych im. Jarosława Iwasz-
kiewicza w Twardogórze wystartowali 
w finałowych zawodach Szkolnej Ligi 
Lekkoatletycznej w Zgorzelcu. Rywa-
lizowali w biegi sprinterskich i dłu-
godystansowych, sztafecie, pchnięciu 
kulą, rzutach dyskiem i oszczepem 
oraz skokach w dal i wzwyż.

Dwóch reprezentantów ZSP Twardo-
góra powróciło z zawodów z tytułami 
mistrzów Dolnego Śląska. Grzegorz 

Janas, uczeń klasy 2 TP Technikum 
wywalczył 1. miejsce w biegu na 200 m 
z czasem 23,48 s. A Bartosz Skrzyński, 
uczeń klasy 2 TR Technikum, zdobył 1. 
miejsce w rzucie dyskiem z wynikiem 
30,10 m.  Dorota Śliwiak

Tenis stołowy

Wynik nie był najważniejszy

Liczy się sportowa przygoda

Dwa złote medale

Magdalena Bednarczyk wygrała Półmara-
ton Górski w Jedlinie-Zdroju i pobiła rekord 
trasy. 

W Jedlinie-Zdroju wystartowała w Półmaratonie 
Górskim na dystansie 21 km 900 m zawodniczka 
WKS Oleśniczanka Magdalena Bednarczyk. 
Wśród kobiet była najszybsza, ukończyła trasę 
w czasie - 1 godzina 36 minut 59 sekund. I po-
prawiła rekord pań o trzy minuty. Trenerem 
zawodniczki jest Dariusz Kruczkowski.  (is)

Wygrała, pobiła

Magda na trasie

Byli najlepsi

Pięcioro zawodników WKS-u 
walczyło w ogólnopolskim mi-
tyngu lekkoatletycznym w Sie-
radzu.

Pięcioro zawodników Oleśniczanki 
wzięło udział w ogólnopolskim mi-
tyngu lekkoatletycznym w Sieradzu. 
Wszyscy rywalizowali na dystansie 
300 metrów w wyjątkowo trudnych 
warunkach atmosferycznych spo-
wodowanych bardzo silnym wia-
trem. Pomimo tych przeciwności 
większości zawodników udało się 
poprawić swoje rekordy życiowe.

Julia Warzecha wystartowała w 
pierwszej serii, uzyskując czas 42,45 
s. W drugiej serii na torze drugim 
biegła Wiktoria Kunaj, która osią-
gnęła czas 45,62 s. W trzeciej serii 
wystąpiła Zuzanna Musiał, która 

pewnie i z dużą przewagą wygrała 
swoją serię, uzyskała czas 45,54 s - 
nowy rekord życiowy.

Bartłomiej i Jakub Safian biegli 
w piątej serii i obaj poprawili swo-

je rekordy życiowe. Pierwszy na 
metę wbiegł Bartłomiej, osiągając 
czas 40,32,a tuż za nim Jakub, z wy-
nikiem 40,39 s.

(is)

Życiówki na 300

Szli na życiowe rekordy

Piłka nożna - klasa A
GRUPA III
Oleśnica - Międzybórz II   3:0 (wo)
Goszcz - Węgrów   7:3
Wratislavia II - Długołęka   2:3
Gręboszyce - Dobroszyce  3:6
Bukowinka - Twardogóra   0:5
Chrząstawa - Łozina   0:1
Wojnowice - Bierutów   1:5
Miłoszyce -  Kiełczów   2:1

TABELA
  1. Oleśnica  26  68  115-27
  2. Łozina  26  65 87-26
  3. Goszcz  26  62  100-27
  4. Chrząstawa  26  57  86-39
  5. Dobroszyce  26  45  57-41
  6. Bierutów  26  38  58-43
  7. Kiełczów  26  37  56-55
  8. Twardogóra  26  36  48-50
  9. Wojnowice  26  35  58-71
10. Gręboszyce  26  31  50-76 
11. Długołęka  26  31  51-68
12. Bukowinka  26  27  40-69
13. Miłoszyce  26  23  35-65 
14. Węgrów  26  23  50-86
15. Wratislavia II   26  17  36-85
16. Międzybórz II  26    1  13-112

Piłka nożna - klasa B
GRUPA III
Godzieszowa - Pasikurowice   4:3
Stradomia - Pruszowice    1:3
Szczodrów - Borowa    4:2
Grabowno Wielkie - Sokołowice 3:3 
Dobrzeń - AP Oleśnica    0:3
Boguszyce Os. - Syców    3:0 wo 

TABELA
  1. AP Oleśnica  18  48  80-14
  2. Boguszyce Os.  17  36  46-27
  3. Stradomia  18  33  38-29 
  4. Grabowno Wielkie  18  32  47-39
  5. Szczodrów  18  31  54-39
  6. Borowa  18  26  51-51 
  7. Pruszowice  18  22  47-52
  8. Syców  18  21  46-50
  9. Godzieszowa  18  20  37-64
10. Dobrzeń  18  19  24-48
11. Pasikurowice  18  14  42-60
12. Sokołowice  17    8  22-61

GRUPA IV
Kątna - Nadolice
Różanka - Dębina   5:0
Wilczyce - Dziadowa Kłoda  6:1
Śliwice - Zbytowa   6:5
Wójcice - Miłocice   3:0 (wo)
Krzeczyn - Solniki Małe   1:1
Mirków II - Kopalina   19:2

TABELA
  1. Różanka  22  54  80-32
  2. Zbytowa  22  53  86-28
  3. Wilczyce  22  51  91-34
  4. Wójcice  22  43  76-38
  5. Solniki Małe  22  40  70-44 
  6. Dziadowa Kłoda  22  40  55-63 
  7. Mirków II  22  37  82-41
  8. Krzeczyn  22  32  66-59
  9. Nadolice  21  28  55-78
10. Śliwice  22  21  56-72
11. Kopalina  22  21  54-90
12. Dębina  22  14  35-86
13. Kątna  21  10  32-91
14. Miłocice  22    3  22-104

Zenit pechowo wypuszcza wy-
graną w Solnej. Ale porażka 
Orła pozwoliła mu zrównać się 
punktami z wiceliderem. Walka 
o baraże zapowiada się ekscy-
tująco!

Galakticos  2 (0)
Zenit  2 (1)

0:1 Oleh Hnatysyn sam. 38., 0:2 Mateusz 
Jendryca 69., 1:2 Ignacy Kwiatkowski 85., 
2:2 Mateusz Spychalski 90.+2

ZENIT: Gracjan Hajduk - Jan Goszczyń-
ski, Kacper Korcik, Mateusz Jendryca Ż, 
Mikołaj Gretkiewicz (87. Mateusz Biernat), 
Jakub Dziedzic (50. Błażej Augustyn Ż), 
Szymon Rusiecki, Igor Makarow Ż, Filip 
Szczypkowski, Marcin Tomaszewski, 
Kacper Gretkiewicz Ż.

Następny mecz: Zenit - Piast Lutynia 24 
maja, godz. 15

TAK GRALI INNI
Marszowice - Mirków   1:3
Wołów - Kuźniczysko   1:3
Jelcz - Brzeg Dolny   0:6
Jaszowice - Wierzbice   2:7
Skokowa - Trzebnica   3:3
Lutynia - Pawłowice   6:5
Wratislavia - Bielany   2:4

TABELA
  1. Mirków  26  64  94-22 
  2. Marszowice  26 52  68-35 
  3. Międzybórz  26  52  65-36
  4. Trzebnica  26  47  70-48 
  5. Wierzbice  26  47  70-61
  6. Bielany  26  46  69-42
  7. Wołów  26  36  56-56 
  8. Lutynia  26  36  55-71 
  9. Pawłowice  26  34  42-45 
10. Kuźniczysko  26  32  46-68
11. Brzeg Dolny  26  30  53-49
12. Skokowa  26  29  52-82
13. Wratislavia  26  24  42-57
14. Solna  26  22  35-50 
15. Jaszowice  26  20  34-79
16. Jelcz-Laskowice  26  12  32-82

Piłka nożna - klasa okręgowa

Tylko remis, ale...

Trzy medale na lekkoatletów 
WKS-u na Mistrzostwach Dol-
nego Śląska. 

W Zgorzelcu odbyły się Mistrzo-
stwach Dolnego Śląska w kat. U-14 
i U-16. Zawodnicy Oleśniczanki 
startowali w kategorii U-16.

Wojciech Wieteska wywalczył 
srebrny medal w biegu na 600 
m z czasem 1,33,73 (PB - rekord 
życiowy). Ferdynand Gajos był 
trzeci na 600 m (1.34.09 PB). Brąz 
zdobył też Seweryn Grab na 300 
m (41.06 PB).

Milena Szlapińska była 5. w biegu 
100 m (13.34). Michalina Pyta - 13. 

na 300 m (48.12 PB), Magdalena Po-
chopień - 14. na 600 m (2.17.10). (is)

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Medalowe trio

Spisali się na medal

Sportowe echo gminy
Wyniki Mistrzostw Gminy 

Oleśnica w piłce nożnej seniorów 
Smardzów - Ligota Wielka 1:3, Droł-
towice - Boguszyce Os. 9:7, Świerzna 
- Zarzysko 12:3, Smolna - Cieśle 3:3; 
Boguszyce pauzowały.

TABELA
  1. Ligota Wielka  15  36  74:19
  2. Smardzów  15  34  81:30
  3. Smolna  14  29  57:23
  4. Zarzysko  14  25  47:51
  5. Cieśle  15  22  46:41
  6. Świerzna  14  20  54:40
  7. Boguszyce Os.  14  14  56:59

  8.Ostrowina  9  9  19:51
  9. Drołtowice  14  6  34:101
10. Boguszyce  14  6  20:73

W XVI kolejce w niedzielę 25 maj 
grają:  godz.11 Zarzysko - Smardzów, 
Ligota Wielka - Smolna; godz. 14 
Boguszyce Os. - Świerzna, Boguszy-
ce - Drołtowice. Cieśle pauzowały.

*
W sobotę 24 maja o godz.10 na 

orliku przy Wileńskiej przepro-
wadzone zostaną turnieje w piłce 
nożnej młodzików.

Artur Koziara
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USŁUGI

 Prace ogólnobudowlane, 

malowanie mieszkań, prace 
ogrodnicze, różnego rodza-
ju naprawy. Tel. 536-721-755.

 Remonty mieszkań, do-
mów, malowanie, gładzie, 
panele, regipsy. Tel. 603-
795-542.

 Awaryjne otwieranie samo-
chodów i mieszkań. Tel. 601-
76-12-82.

KUPIĘ
 Kupię tanio używaną 

pralkę na chodzie. Tel. 530-
034-870. 

SPRZEDAM
 Komplet 2 szt. fabrycz-

nie nowych oryginalnie 
zapakowanych drewnia-
nych leżaków tarasowych 
z podnóżkiem, 500 zł. Tel. 
601-785-163.

 Sprzedam piękny, stary, 
oryginalny zegar kominko-
wy, kwadransiak. Tel. 507-
070-947 

MIESZKANIA
 Do wynajęcia trzypokojo-

we z wyposażeniem, Oleśni-
ca, ul. 3 Maja. Tel. 886-428-
324.

 Sprzedam mieszkanie 58,4 
m2 w miejscowości Pągów 
(koło Bierutowa). Tel. 515-
163-181. 

 Do wynajęcia mieszkanie w 
domu, 7 km od Oleśnicy, bez 
dzieci Tel. 792-464-443. 

 Do wynajęcia mieszkanie 
trzypokojowe. Tel. 506-236-
205 

DZIAŁKI BUDOWLANE
 Sprzedam działki budow-

lane, ładnie położone  przy 
lesie w Nowicy k. Dobroszyc, 
120 zł/m2. Tel. 665-961-864.

LOKALE
 Sprzedam lub wynajmę 

pawilon handlowy przy ul. 
Reja 15 w Oleśnicy o pow. 
24 m2 użytkowej, woda, w.c., 
ogrzewanie własne, klima-
tyzacja, monitoring, dobra 
lokalizacja przy przystanku. 
Tel. 500-035-609.

ROLNICZE
 Kupię ciągniki, przyczepy 

i maszyny rolnicze. Tel. 535-
135-507.

 Sprzedam gęsi duże. Tel. 
781-605-712. 

 Sprzedam, wydzierżawię 
działkę ogrodową. Tel. 603-
755-532. 

 Sprzedam siewnik do ku-
kurydzy, stan bardzo dobry, 
cena 8 tys. zł. Tel. 665-961-
864.

LEKARSKIE 
 KATARZYNA HORNUNG 

- lekarz chorób wewnętrz-
nych, specjalista reumatolog 
przyjmuje w poniedziałki i 
czwartki od 16 do 18 przy ulicy 
Wschodniej 7. Tel. 314-43-53.

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12  
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H

Rejestracja codziennie 9 do 11
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985 

NFZ, LUXMED MEDICOVER- 
bezpłatnie oraz wizyty prywatne

Dermatolog bez kolejki 
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089.
hipokrates-olesnica.pl

BHP-Center

- uprawnienia
  SEP, 
  palaczy CO
- szkolenia 
  bhp
- kursy 
  operatorów 
  wózków 
  widłowych

Tel. 507-823-846

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w III Kon-
kursie dla Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśnicy 
1998, nagroda w IV Konkursie dla Prasy Lokalnej 1998, 
III nagroda w V Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. Wy-

dawca: „OLPRESS”. Adres redakcji: „Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax  71 314-94-28, e-mail: panorama@dyskietka.pl, 
panoramaolesnicka@poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium: 
Krzysztof Dziedzic (redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), 
Grzegorz Huk, Roman Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń, reklam i nie zwraca materiałów nie zamówionych, zastrzega sobie 
prawo skracania i adiustacji tekstów, opracowań redakcyjnych oraz zmiany 
tytułów. Publikowane listy i stanowiska nie muszą być zgodne z poglądami 
redakcji. Druk: Drukarnia Agora Warszawa. Nakład: 3.000 egz.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. 
Czynne od poniedziałku do piątku w godz. 9-14.

UROLOGIA

www.urologolesnica.pl

LEK. MED. TOMASZ PISKOZUB
OLEŚNICA, ul. Rzepakowa 25

WTOREK: 16:00 - 18:30              REJESTRACJA
ŚRODA: 16:00 - 18:30                   500 22 28 28
CZWARTEK: 16:00 - 18:30           
SOBOTA: 10:00 - 12:30                 71 75 75 210

WESELA , 18-TKI
komunie, przyjęcia, 

noclegi
Kryształowy Dwór
Tel. 602-459-919.

Na materiałach 
i artykułach własnych 

oraz powierzonych

Personalizowane prezenty na każdą okazję

    - papier

    - skóra

    - guma

    - drewno

    - długopisy

    - aluminium anodowe

    - szkło

    - pleksi

    - laminaty grawerskie

    - oraz wiele innych
W związku 

z rozprzestrzenianiem

00do godz. 12  obsługujemy wyłącznie 
osoby powyżej 65 roku życia.  

się Koronawirusa

Sklep Papierniczy

ul. Daszyńskiego 5F

 ul. 3 Maja 16
0000czynny od 9  do 17

0000czynny od 10  do 17

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

am_fol@wp.pl
laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

W związku 
z rozprzestrzenianiem

się Koronawirusa
czynny jest tylko jeden sklep

„OLA” przy ul. 3 Maja 16
0000Zapraszamy od 9  do 15

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

UROLOG
lek. Stanisław Pawlak, 

konsultacje, USG we wtorki 
i czwartki od godz. 17. 

Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 

Daszyńskiego 2A, 
tel. 530-719-364, 

603-953-465

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

ANWIL OKNA

www.anwilokna.pl

rok założenia
1993

509 081 520
e-mail: anwilokna@poczta.onet.pl

Oleśnica, ul. Sinapiusa 12, tel./fax 71/314 40 50

Bardzo skuteczne, 
profesjonalne 
czyszczenie 

dywanów i kanap. 
Tel. 789-588-802. 

GAZY 
TECHNICZNE
SKUP
ZŁOMU
KONTENERY
NA GRUZ

ZATRUDNIĘ
osobę z uprawnieniami

budowlanymi 
na stanowisko 

inspektora 
budowlanego. 

Kontakt PROCON tel. 602 192 515

Przyjmę osoby 
do zbioru truskawek
Oleśnica Rataje, ul. Mikołajczyka 8b,  
Tel. 501-717-377, 71 314-91-19

SPRZEDAŻ TRUSKAWEK - 15 zł/kg

OGŁOSZENIE 
o rozpoczęciu konsultacji społecznych w sprawie projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla dz. nr 250/2 obręb Krzeczyn, gmina Oleśnica

Wójt Gminy Oleśnica, na podstawie art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu prze-
strzennym (Dz. U. 2024 r., poz. 1130 ze zm.) oraz art. 39. ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
(Dz. U. 2024 r., poz. 1112 ze zm.) zawiadamia o rozpoczęciu konsultacji społecznych dotyczących miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla dz. nr 250/2 obręb Krzeczyn wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w 
dniach od 20 maja 2025 r. do 17 czerwca 2025 r. w siedzibie Urzędu Gminy w Oleśnicy, ul. 11 listopada 24 2-3, 56- 400 Oleśnica, 
pok. Nr 2 w godzinach pracy Urzędu oraz Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy pod adresem:

https://olesnica.nowoczesnagmina.pl/kategorie/267-mpzp-krzeczyn-dz-2502?lang=PL
Konsultacje będą prowadzone w następujących formach: 
1) Zbieranie uwag, 
2) Spotkanie otwarte poprzedzone prezentacją projektu mpzp;
3) Prowadzenia punktu konsultacyjnego. 

Spotkanie otwarte poprzedzone prezentacją projektu planu odbędzie się w dniu 5 czerwca 2025 r. o godz. 16:00 w 
siedzibie Urzędu Gminy Oleśnica, ul. 11 Listopada 24, 56-400 Oleśnica sala nr 18 (I piętro).

Punkt konsultacyjny będzie czynny w siedzibie Urzędu Gminy w Oleśnicy, ul. 11 listopada 24, 56-400 Oleśnica, pok. nr 2. 
Projekt w/w planu miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko będzie również udostępniony w terminie 

konsultacji społecznych w siedzibie Urzędu Gminy w Oleśnicy, ul. 11 listopada 24, 56-400 Oleśnica, pok. nr 2 w godzinach 
pracy Urzędu oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu pod adresem: https://olesnica.nowoczesnagmina.pl/katego-
rie/267-mpzp-krzeczyn-dz-2502?lang=PL

Zgodnie z art. 8i ust. 1, pkt 1 ustawy, zainteresowani mogą wnieść uwagi do projektu planu opracowywanego na podstawie 
wymienionej wyżej uchwały oraz w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko w terminie prowadzenia konsultacji 
społecznych tj. do dnia 17 czerwca 2025 r.

Uwagi należy składać za pomocą formularza (GP-07) pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, wpro-
wadzonego Rozporządzeniem Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 13 listopada 2023 r. w sprawie wzoru formularza pisma 
dotyczącego aktu planowania przestrzennego (Dz. U. z 2023 r. poz. 2509), zamieszczonego w Biuletynie Informacji Publicznej:

https://olesnica.nowoczesnagmina.pl/kategorie/50-zagospodarowanie-przestrzenne/artykuly/750-formularz-pismo-doty-
czace-aktu-planowania-przestrzennego?lang=PL. 

Uwagi mogą być wnoszone w formie pisemnej na adres: Urzędu Gminy w Oleśnicy, ul. 11 listopada 24 2-3, 56- 400 Oleśnica, 
ustnie do protokołu, za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem, 
o którym mowa w ustawie z dnia 5 września 2016 r. o usługach zaufania oraz identyfi kacji elektronicznej (tekst jednolity: Dz.U. 
z 2021 r. poz. 1797) na adresna adres: urzad@olesnica.wroc.pl.

Zgodnie z art. 8g ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym składający uwagę podaje swoje imię 
i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty elektronicznej, o ile taki posiada, a także 
wskazuje czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem oraz może podać dodatkowe 
dane do kontaktu takie jak adres do korespondencji lub numer telefonu.  

Zastępca wójta Urszula Szymańska
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 Spokojna okolica   Garaż podziemny
 Wysoki standard   Atrakcyjna lokalizacja

OSIEDLE DĘBOWE
przy ulicy Krzywoustego w Oleśnicy

 Mieszkania z balkonami i tarasami o powierzchni 
    od 34 do 90 mkw. 
 Budynki wyposażone w windy i podziemne garaże. 
 Na terenie ukończonego i ogrodzonego osiedla będą
    wygodne miejsca parkingowe, plac zabaw i strefa zieleni. 

Inwestor:  WZÓRBUD Grzegorz Wzorek, wzorbud.pl
Kontakt:  tel. 501-274-114, e-mail: biuro@wzorbud.pl

 Spokojna okolica  Spokojna okolica  Garaż podziemnyGaraż podziemny

OPTYK 

www.olesnica-optyk.pl

PIĄTEK BADANIE GRATIS*

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13

*przy zakupie okularów

PARA DO PARY! 

LUX SFERA

Kup parę soczewek progresywnych,
a drugą parę kupisz  z  rabatem 70%

Partner 
Oleśnica, ul. Rzemieślnicza 11 a

Zapraszamy w godzinach:  pn - pt 8-18, sobota 8-14, 
tel: 71 398-59-51;  Biuro: biuro@automixsc.pl

PROFESJONALNIE CZYŚCIMY 
KATALIZATORY I FILTRY DPF

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu 
laptopów w 24 godziny! Kasy fi skalne on-line!
Oleśnica, ul. Kopernika 10 G (teren byłego POM-u). 

Tel. 602-771-432, 71-399-39-53, w godz. 8-16. 

SERWIS 
KOMPUTEROWY

CODZIENNIE 
NOWE 

INFORMACJE
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